
P R O T O K Ó Ł  Nr XXIX/2021 
z sesji Rady Gminy Świdwin 

odbytej w dniu 22 czerwca 2021 r. 

XXIX/2021 Sesja Rady Gminy Świdwin odbyła się  w Sali posiedzeń  Urzędu Miasta i Urzędu 
Gminy Świdwin oraz w sposób zdalny online za pomoc ą  środków porozumiewania się  na 
odległość . 

Godzina rozpoczęcia - 12.08 
Godzina zakończenia - 17.11 

Stan radnych .....................................15 
Obecnych na ses i i 	 15 

Ad. 1. OTWARCIE SESJI I STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorz ądzie gminnym o godz. 
12.08 otwarcia XXIX/2021 Sesji Rady Gminy Swidwin dokona ł  Przewodnicząca Rady Gminy 
Świdwm - Pani Anna Olejniczak. 

Przewodnicząca Rady Gminy Świdwin powitała radnych, sołtysów oraz zaproszonych 
gości: 
- Pana Tomasza Waszczyka - Zastępcę  Wójta Gminy Świdwin 
- Panią  Halinę  Czajkowską  - Sekretarz Gminy Swidwin 
- Pana Sebastiana Basiejko - Radnego Rady Powiatu w Swidwinie; Kierownika Ref. O światy, 

Kultury, Sportu, Zdrowia i Promocji UG Świdwin 
- Pana Rafała Terleckiego - Radnego Rady Powiatu w Swidwinie; Prezesa Gminnego Zak ładu 

Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Świdwinie 
- Panią  Ewę  Kretowicz - Dyrektor Centrum Us ług Społecznych w Gminie Świdwin 
- Panią  Sylwię  Żmudę-Kowalczyk - Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy 

w Klępczewie 
- Panią  Danutę  Bywalec - Dyrektor Publicznej Szko ły Podstawowej w Lekowie 
- Panią  Martę  Jalowską  - Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej w Bierzwnicy 
- Panią  Różę  Tabaszewską  - Dyrektor Publicznej Szko ły Podstawowej w Oparznie 
- Panią  Annę  Pietrykę  - Kierownik Ref. Rolnego, Ochrony Srod. i Gosp. Komunalnej UG 
Świdwin 

Następnie Przewodnicząca Rady dokonała sprawdzenia obecno ści radnych. 
Na podstawie listy obecno ści Przewodnicząca stwierdziła prawomocność  obrad. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protoko łu. 

Radni uczestnicz ący w Sesji online: Jan Kulikowski, Tomasz Makowski, Piotr Sieradzki, 
Agnieszka Tokarska. 

Ad. 2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że protokół  z sesji 
Nr XXyIIL/2021 z dnia 25.05.202 1 r. wyłożony był  do wglądu w Biurze Rady i do momentu 
rozpoczęcia sesji nie wpłynęły żadne uwagi do protokołu. 
Radni w głosowaniu jawnym przyj ęli protokół  jednogłośnie, stosunkiem, głosów „za" - 15. 
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Ad. 3. PRZYJĘCIE WNIOSKÓW DO PORZĄDKU OBRAD 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że porządek obrad podany był  w 
zaproszeniach na Sesj ę . 

Przewodnicząca powiedziała, że do biura rady w terminie 7 dni przed terminem sesji wp łynęły 
trzy dodatkowe projekty uchwa ł. W związku z tym istnieje konieczno ść  rozszerzenia 
zaproponowanego porządku obrad o projekty uchwał : 

1) w sprawie przyj ęcia „Programu Usług Społecznych" 
2) w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2021 
3) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Swidwin na lata 202 1-2025 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że wszystkie te projekty uchwa ł  
zostały przesłane radnym drogą  elektroniczną . 
Następnie Przewodnicząca zapytała radnych czy kto ś  jest przeciwny wprowadzeniu 
któregokolwiek projektu uchwa ły do porządku obrad? Nikt z radnych nie był  przeciwny. 
Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że zaproponowany porządek 
obrad zostaje rozszerzony o następujące projekty uchwał : 

1) w sprawie przyj ęcia „Programu Usług Społecznych" 
2) w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2021 
3) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Swidwin na lata 202 1-2025. 

Wobec braku innych uwag Przewodnicz ąca stwierdziła, że rozszerzony porządek obrad jest 
porządkiem obowiązującym. 

Porzgdek p(>siedzenia: 

I. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie protoko łu z ostatniej sesji. 
3. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 
4. Informacje Przewodniczących Komisji i Przewodniczącego Rady o pracach mi ędzy sesjami. 
S. Sprawozdanie Wita z prac w okresie mi ędzy sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Czas dla samorządów. 
8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
9. Raport o stanie Gminy świdwin za 2020 r. 

1) przedstawienie raportu o stanie Gminy Świdwin za 2020 r., 
2) debata nad raportem, 
3) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Świdwin wotum zaufania. 

10. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Świdwin za 2020 r. 
1) przedstawienie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania bud żetu 

Gminy Świdwin za 2020 rok, dyskusja, 
2) wniosek Komisji Rewizyjnej do Rady Gminy Świdwin, 
3) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie: 

a) przedłożonego przez Wójta Gminy Świdwin sprawozdania z wykonania bud żetu 
za 2020 rok wraz z informacj ą  o stanie mienia komunalnego, 

b) wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Świdwin, 
4) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2020 rok 



5) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy z tytułu rozpatrzenia 
sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2020 rok. 

11. Podjęcie uchwał : 
1) w sprawie upoważnienia Dyrektora Centrum Us ług Społecznych w Gminie Świdwin do 

załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej, dotycz ących 
zryczałtowanego dodatku energetycznego o którym mowa w ustawie z dnia 10 kwietnia 
1997 r. Prawo energetyczne, 

2) zmieniająca plan pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2021, 
3) w sprawie okre ślenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Świdwin w roku szkolnym 

2021/2022, 
4) w sprawie wyznaczenia linii komunikacyjnych publicznego transportu zbiorowego, dla 

których organizatorem jest Gmina Świdwin oraz wyrażenia zgody na zawarcie przez 
organizatora umowy z operatorem o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 
zbiorowego 

5) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomości w Krosinie, 
6) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomości w Krosinie, 
7) w sprawie przyj ęcia „Programu Usług Społecznych", 
8) w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2021, 
9) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świdwin na lata 202 l-2025. 

12. Wolne wnioski. 
13. Zakończenie. 

Ad. 4. INFORMACJE PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI I PRZEWODNICZĄCEGO 
RADY O PRACACH MIĘDZY SESJAMI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że w okresie międzysesyjnym 
rada gminy obradowa ła na wspólnym posiedzeniu w dniu 14.06.202 1 r., na którym omówione 
zostały projekty uchwał  na dzisiejszą  sesję  Rady Gminy Świdwin. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że w okresie międzysesyjnym wpłynęły do biura rady 
pisma: 

1) W dniu 07.06.2021 r. wpłynęła uchwała Nr XLII.2032.2021 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 2 czerwca 2021 r. w sprawie 
wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Swidwin w sprawie 
absolutorium 

2) W dniu 08.06.2021 r. do wiadomości Rady Gminy wpłynęło pismo Pani Barbary Felskiej 
skierowane do Wójta Gminy Swidwin dotycz ące ponownego przeliczenia należności za 
okres od 20.02.2019 r. do 17.12.2019 r. 

3) W dniu 09.06.2021 r. wpłynęło zawiadomienie o wszczęciu postępowania nadzorczego w 
sprawie stwierdzenia nieważności uchwały Nr XX VIII/2 18/2021 Rady Gminy Swidwin z 
dnia 25.05.2021 r. w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 
mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego 

4) W dniu 10.06.2021 r. wpłynął  list otwarty od Międzynarodowej Koalicji dla Ochrony 
Polskiej Wsi dotyczący szczepień  przeciw Coyid -19 

5) W dniu 11.06.2021 r. z Centrum Us ług Społecznych w Gminie świdwin wpłynęły 
dokumenty programowe dotyczące Programu Usług Społecznych wraz z projektem 
uchwały w sprawie przyj ęcia „Programu Usług Społecznych" 

6) W dniu 14.06.202 1 r. wpłynął  wniosek Komendanta Powiatowego Policji w Swidwinie o 
przekazanie w roku 2021 środków finansowych w kwocie 15.000 z ł  celem dofinansowania 
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zakupu radiowozów oznakowanych w ramach tzw. sponsoringu 50/50, gdzie druga po łowę  
kosztów pokrywa Komenda Główna Policji 

7) W dniu 15.06.2021 r. wpłynęło pismo z Prokuratury Rejonowej w Białogardzie dotyczące 
badania legalno ści aktów prawa miejscowego, wydanych w miesi ącu maju 2021 r. 

8) W dniu 21.06.2021 r. wpłynęło rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody 
Zachodniopomorskiego z dnia 17.06.2021 r. stwierdzaj ące nieważność  pkt 1 w zakresie 
wyrazów: „data urodzenia", pkt 12 ppkt 1-9, pkt 13 Za łącznika Nr 1 do uchwa ły 
Nr XXVIII/218/2021 Rady Gminy Swidwin z dnia 25 maja 2021 r. w sprawie okre ślenia 
wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach 
gospodarstwa domowego. Przewodnicz ąca poprosi ła panią  Dyrektor CUSo informacj ę  co 
dalej z uchwałą, jakie zostaną  podjęte przez CUS dalsze dzia łania. 

9) W dniu 21.06.2021 r. wpłynęło pismo z Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w 
Szczecinie zobowiązujące organ do nades łania akt administracyjnych zwi ązanych z 
wydaniem zaskarżonej uchwały Nr XX VII/223/2006 Rady Gminy Swidwin z dnia 
28.02.2006 r. w sprawie uchwalenia „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 
ścieków na terenie Gminy Swidwin" 

10)W dniu 21.06.2021 r. wpłynęły od Pani Mecenas uwagi do przed łożonego przez komisj ę  
statutową  projektu uchwały rady gminy w sprawie uchwalenia statutu so łectwa. 
Przewodnicząca powiedziała, że dalej nad statutami b ędą  prace w ramach komisji sta łych 
Rady Gminy Świdwin. 

Ad. S. SPRAWOZDANIE WÓJTA Z PRAC W OKRESIE MIĘDZY SESJAMI 

Informację  z działalności w okresie między sesjami przedstawili: Pan Tomasz Waszczyk - 
Zastępca Wójta Gminy Świdwin, Pani Anna Pietryka - Kierownik Referatu Rolnego, Ochrony 
Srodowiska i Gospodarki Komunalnej UG Swidwin, Pan Sebastian Basiejko - Kierownik 
Referatu Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Promocji UG Swidwin. 

Zastępca Wójta Pan Tomasz Waszczyk przedstawi ł  informacj ę  z dzialalno ści na 
samodzielnych stanowiskach w okresie mi ędzy sesjami: 

Zadania realizowane na stanowisku ds. pozyskiwania funduszy unijnych: 
- realizowany jest projekt pn. Zmniejszenie zagro żenia wykluczenia spo łecznego ludności 

zamieszkuj ącej miejscowo ść  Stary Przybysław poprzez uporządkowanie gospodarki 
ściekowej 

- trwaj ą  prace nad przygotowaniem wydarzenia pn. Gminny Konkurs Kulinarny „Przepis na 
sukces" II edycja, który odbędzie się  17.07 w Rusinowie 

- Gmina Świdwin jest przed podpisaniem umowy w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 
Srodowiska i Gospodarki Wodnej na zakup nowego samochodu typu mikrobus 
przystosowanego do przewozu osób niepe łnosprawnych 

- w dniu dzisiejszym podpisana zosta ła umowa dotycząca zadania pn. transport publiczny; 
stosowna uchwała zostanie podj ęta w dniu dzisiejszym; transport b ędzie realizowany w 
okresie od 01.09 do 31.12.2021 r.; je śli będzie taka możliwość  gmina będzie składać  
wniosek na kolejny okres 

Zadania realizowane na stanowisku ds. inwestycji i zamówie ń  publicznych: 
- przygotowana oraz podpisana zosta ła umowa w sprawie udzielenia dotacji celowej z 

budżetu Gminy Swidwin dla Powiatu Świdwińskiego o wartości 30.000 zł  na realizację  
zadań  związanych z budową  chodników przy drogach powiatowych na terenie Gminy 
Swidwin, tj. w miejscowościach Cieszeniewo i Bierzwnica 
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- przygotowana zosta ła umowa na opracowanie dokumentacji projektowej dotycz ącej 
przebudowy drogi gminnej w miejscowo ści Lekowo, na której remont Gmina z łożyła 
wniosek o dofinansowanie do Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa; w dniu 24.06 
zostanie podpisana umowa na kwot ę  580.000 zł  

- dokonano uruchomienia urządzeń  na sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowo ściach 
Bystrzyna i Dobrowola; rozpocz ęto proces podłączania mieszkańców 

- wykonywano bieżące zadania na stanowisku 

Zadania realizowane na stanowisku Komendanta Stra ży Gminnej: 
- wyjaśniono 17 interwencji zg łoszonych przez mieszka ńców gminy 
- podj ęto 23 interwencje w łasne 
- nałożono 19 mandatów karnych 
- udzielono 6 pouczeń  porządkowych 
- w 7 przypadkach zastosowano środek oddziaływania wychowawczego w postaci 

zwrócenia uwagi 
- ujawniono 2 sprawców porzucenia odpadów na terenie gminy, którzy zostali ukarani 
- wspólnie z dzielnicowym KPP w Świdwinie przeprowadzono: 

- 44 kontrole pod względem ładu i porządku 
- 2 kontrole pod względem spalania odpadów w piecu CO 
- 21 kontroli pod względem właściwej opieki nad zwierzętami 
- 22 kontrole pod wzgl ędem złożenia zgodnej ze stanem faktycznym osób w deklaracji 

o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
- przeprowadzono wspólne dzia łania profilaktyczne dotyczące „Bezpiecznych wakacji" 

w Publicznej Szkole Podstawowej w Bierzwnicy 
- w związku z czynno ściami zleconymi przez Wójta Gminy Świdwin dokonano weryfikacji 

adresów zamieszkania dzieci z Gminy Swidwin ucz ęszczających do publicznych 
przedszkoli w Swidwinie oraz dokonano weryfikacji miejsc zamieszkania dzieci 
uczęszczających do Przedszkola Towarzystwa Przyjació ł  Dzieci „Republika Malucha" w 
Kluczkowie z oddzia łami w Oparznie i Lekowie; w wyniku weryfikacji ujawniono 3 
nieprawidłowości 

- uczestnictwo w 3 posiedzeniach grup roboczych do procedury Niebieskiej Karty 
- nadzorowanie prac wykonywanych przez osoby skazane taicie jak: koszenie traw, 

sprzątanie terenu plaży and jeziorem w miejscowo ści Bystrzyna, organizacja zamówienia 
oraz zwiezienia piasku do piaskownic znajduj ących się  na placach zabaw 

Pani Anna Pietryka - Kierownik Referatu Rolnego, Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Komunalnej UG Swidwin przedstawiła informację  z działalności Referatu w okresie między 
sesjami: 

- na 24.06.br. zaplanowane jest podpisanie dwóch aktów notarialnych, jeden na 
ustanowienie służebności przesyłu na działce nr 75 w Krosinie, drugi na sprzeda ż  działki 
budowlanej nr 111/2 wraz z udzia łem w drodze w wysokości 1/8 w Kluczkowie; na 30.06 
zaplanowano podpisanie aktu notarialnego na sprzeda ż  dz. nr 378/6 w Rusinowie z 
przeznaczeniem na zagospodarowanie dzia łki sąsiedniej 

- skontaktowano się  z Polskim Czerwonym Krzy żem, który dzierżawi gminne grunty na 
posadowienie pojemników do zbiórki odzie ży używanej z prośbą  o ich częstsze 
opróżnianie 

- wszczęto następujące postępowania o wydanie decyzji o środowiskowych 
uwarunkowaniach zgody na realizacj ę  przedsięwzięcia 
- „Punkt skupu złomu, metali kolorowych i surowców wtórnych" na dzia łkach o 
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numerach ewidencyjnych 1/14, 1115, 1/16 i cz ęść  działki nr 1/12 położonych w 
miejscowości Stary Przybys ław 

- „Budowa farmy fotowoltaicznej o mocy do 4 MW wraz z niezb ędną  infrastrukturą  
techniczną" na działce o nr ewidencyjnym 117/1 w obrębie Przybysław 

- Spółdzielnia Eksploatacyjna „MEWA" prowadzi prace w miejscowo ściach Rycerzewko, 
Oparzno, Cieszeniewo, Gola Górna i Gola Dolna polegaj ące na usuwaniu barszczu 
Sosnowskiego; przeprowadzono ju ż  dwa z trzech zabiegów, czyli zabieg mechaniczny 
(koszenie) i zabieg chemiczny (oprysk); termin zako ńczenia realizacji umowy usta ła się  
do dnia 10.09.2021 r. 

- w dniach od 5 do 8 lipca 2021 r. na terenie Gminy Świdwin odbędzie się  zbiórka odpadów 
wielkogabarytowych; odpady należy wystawić  do godz. 6:00 przed w łasną  posesją, a w 
przypadku wspólnot mieszkaniowych obok pojemników do zbiórki odpadów 
- zbiórce podlegaj ą: stare meble, wykładziny dywanowe, zużyty sprzęt elektryczny i 

elektroniczny, dywany, opony od samochodów osobowych, stara po ściel 
- nie należy wystawiać  odpadów poremontowych, odpadów niebezpiecznych (typu 

baterie, akumulatory), opakowań  po środkach ochrony ro ślin, pozostałych opon, części 
samochodowych 

- z dniem 1 lipca 2021 r. w życie wchodzi nowy obowiązek nałożony na właścicieli lub 
zarządców budynków i lokali; w związku z utworzeniem Centralnej Ewidencji 
Emisyjności Budynków zostali oni zobligowani do złożenia deklaracji o źródłach ciepła 
lub źródłach spalania paliw w budynkach lub lokalach: 
- w terminie 14 dni od dnia pierwszego uruchomienia tego źródła ciepła lub źródła 

spalania paliw - w przypadku nowo wybudowanych budynków i lokali 
- nie później niż  w terminie 12 miesięcy od dnia wej ścia w życie przepisów ustawy z 

dnia 28 października 2020 r. o zmianie ustawy o wspieraniu termomodernizacji i 
remontów oraz niektórych innych ustaw w odniesieniu do źródła ciepła lub źródła 
spalania paliw w budynkach i lokalach istniej ących 
Deklarację  będzie można złożyć  przez internet, za po średnictwem platformy Centralnej 
Ewidencji Emisyj ności Budynków. Będzie miała ona formę  e-usługi dostępnej z węzła 
krajowego, czyli portalu login.goy.pl . Logowanie do niej możliwe będzie za pomocą  
profHu zaufanego, e-dowodu albo podpisu kwalifikowanego. W przypadku braku 
możliwości złożenia deklaracji w formie elektronicznej, formularz papierowy b ędzie 
można złożyć  do Wójta Gminy Świdwin, który wprowadzi informacje do bazy danych: 
- w terminie 30 dni od dnia otrzymania deklaracji dotycz ącej budynków i lokali nowo 
wybudowanych 
- w terminie 6 miesi ęcy od otrzymania deklaracji dotyczącej budynków i lokali 
istniejących 
Podsumowując stwierdza si ę, te dotyczy to wszystkich budynków i lokali oraz 
pomieszczeń  niezamieszkałych takich jak sklepy, warsztaty, garaże, hale, magazyny 
itp. Deklaracje można pobrać  ze strony internetowej www.swidwin.gmina.pl  lub w 
Urzędzie Gminy Świdwin pokój nr 48. 

- do dnia 16 czerwca br. Referat Rolny, Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej 
przyjmował  zgłoszenia od rolników w zakresie odbioru folii do owijania balotów, worków 
po nawozach, worków BIG BAG, worków zbożowych polipropylowych, wiaderek, 
skrzynek, baniek (bańki nie mogą  być  po opryskach); jednorazowa us ługa odbioru wynosi 
99 zł  od gospodarstwa rolnego, niezale żnie od ilości odpadów; do dnia dzisiejszego 
zgłosiło się  30 rolników chętnych na odbiór folii rolniczych; aktualnie prowadzone s ą  
rozmowy z przedsiębiorcą  Jopek Recykling Fabianów w celu ustalenia warunków odbioru 
odpadów 

- wydawane są  postanowienia i decyzje dotycz ące podziału nieruchomo ści oraz 
zaświadczenia do podziałów rolnych 
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- nadawane są  numery porządkowe dla nowo wybudowanych nieruchomo ści 
- wydawane są  zaświadczenia o przeznaczeniu dzia łki w planie zagospodarowania 

przestrzennego oraz za świadczenia dla właścicieli gruntów 
- wydawane są  zezwolenia na usunięcie drzew i krzewów 
- prowadzone są  prace przy remontach i bieżącym utrzymaniu dróg - naprawy nawierzchni 

poprzez uzupe łnienie dziur kruszywem, gruzem lub szlak ą, nawierzchnia dróg jest 
doprowadzana do przejezdno ści za pomocą  równiarki 

- gruz pozyskany z przebudowy chodnika w miejscowo ści Niemierzyno został  rozdrobniony 
i wykorzystany do poprawy stanu nawierzchni drogi po łożonej na działce nr 7 obręb 
Bystrzyna 

- wystąpiono do Powiatowego Zarządu Dróg w Swidwinie o wykoszenie poboczy dróg 
powiatowych oraz usunięcie gałęzi zalegaj ących w rowach przydrożnych 

- wpłynęła odpowiedź  ZZDW w Koszalinie Rejonu Dróg Wojewódzldch w Bia łogardzie 
dot. stworzenia przej ścia dla pieszych oraz zamontowania lustra w obr ębie drogi 
wojewódzkiej nr 152 w Kl ępczewie; pozytywnie rozpatrzono spraw ę  zamontowania lustra 
drogowego, negatywnie sprawę  utworzenia oznakowanego przej ścia dla pieszych 

- wpłynęło pismo PKP Polskie Linie Kolejowe w sprawie zmiany oznakowania przejazdów 
kolejowych na terenie obrębu Niemierzyno dot. usuni ęcia znaku STOP znajduj ącego się  
przed przejazdem 

- wszczęte zostało postępowanie w sprawie usuni ęcia bez wymaganego zezwolenia drzew 
na terenie kilku dzia łek w obrębie Ząbrowo; usunięcie drzew zostało zgłoszone do 
Powiatowej Komendy Policji w Swidwinie 

- wystąpiono do Rady Gminy Sławoborze o niepodejmowanie uchwa ły w sprawie sprzedaży 
działki nr 25 obręb Biały Zdrój (dzia łka drogowa łącząca  miejscowość  Krosino i Biały 
Zdrój), uchwa ła została przekazana do ponownej analizy 

- do Urzędu wpłynęło zawiadomienie Burmistrza Po łczyna-Zdroju dotyczące wszczęcia 
postępowania w sprawie ustalenia lokalizacji inwestycji celu publicznego dla inwestycji - 
Budowa drogi rowerowej z towarzyszącą  infastrukturą  techniczną  na odcinku Smardzko 
- Świdwin (Trasa Stary Kolejowy Szlak) w miejscowo ściach Borkowo, Redło, Wardyń  
Górny gmina Połczyn —Zdrój oraz w miejscowo ściach Cieszeniewo i Smardzko gmina 
Świdwin; po zakończeniu postępowania gmina wystąpi o przejęcie od Starostwa 
Powiatowego działki nr 530 obręb Cieszeniewo, na której położony będzie odcinek drogi 
rowerowej 

- w godzinach pracy urz ędu działa punkt konsultacyjny w ramach programu priorytetowego 
„Czyste Powietrze", w którym mieszkańcy mogą  zasięgnąć  informacji w zakresie 
wymagań  programu, uzyskać  pomoc przy wypełnieniu wniosku o udzielenie dotacji albo 
wniosku o zwrot poniesionych środków; punkt realizuje także cykliczne 

codowiska
tkania  z 

mieszkańcami w ramach porozumienia z Wojewódzkim Funduszem Ochrony  
w Szczecinie; w urzędzie można także złożyć  wniosek o dotację  - data wpływu do Urzędu 
jest równoznaczna z dat ą  złożenia do WFOśIGW; punkt informuje również  o możliwości 
przystąpienia do pilotażowego programu wymiany źródeł  ciepła w budynkach 
wielorodzinnych 

- w związku z pytaniami producentów rolnych Wójt Gminy Świdwin informuje o 
możliwości składania elektronicznych wniosków w sprawie oszacowania strat 
spowodowanych wystąpieniem suszy w uprawach; wnioski o oszacowanie strat 
spowodowanych przez suszę  każdy rolnik zgłasza osobiście za pomocą  aplikacji; link do 
aplikacji: https://aplikacie.goy.pl/app/susza/  (uwaga: aplikacja nie zosta ła jeszcze 
uruchomiona) 
Niezbędne do zgłoszenia strat będzie posiadanie przez rolnika: adresu e-mail, numeru 
producenta rolnego, profilu zaufanego, który mo żna założyć  pod linkiem: 
https://pz.goy.pl/dt/login/login?ssot=9m9902s7y8zwcedzwxju  
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Więcej informacji dotyczących funkcjonowania nowego systemu można uzyskać  na stronie 
Zachodniopomorskiego O środka Doradztwa Rolniczego w Barzkowicach www.zodr.pl  

Następnie Pani Anna Pietryka przedstawiła informację  dotyczącą  dzierżawy nieruchomo ści 
zabudowanej po łożonej w Rusinowie na działce 375/1 o powierzchni 1,46 ha (załącznik nr 2). 

Pan Sebastian Basiejko wyjaśnił, że nieprawidłowości stwierdzone przez Strażnika Gminnego 
dotyczyły zmian miejsca zamieszkania mieszka ńców. Dodał, że co miesiąc dokonywana jest 
weryfikacja miejsca zamieszkania poszczególnych dzieci, którym przyznawane s ą  dotacje na 
przedszkole TPD, czy przedszkole znajduj ące się  na terenie innych gmin. Z przepisów ustawy 
wynika, że w zależności od miejsca zamieszkania koszty dotacji pokrywa gmina, na której dane 
dziecko zamieszkuje. Kierownik powiedzia ł, te to nie jest kontrola tylko weryfikacja, czy dane 
dziecko zamieszkuje pod adresem wskazanym w informacji przekazywanej do danego 
przedszkola publicznego, czy niepublicznego. 

Pan Sebastian Basiejko - Kierownik Referatu O światy, Kultury, Sportu, Zdrowia i Promocji 
UG Świdwin przedstawil informacj ę  z działalności Referatu w okresie między sesjami: 

- organizacja dowozu uczniów do Zespo łu Placówek Specjalnych w S ławoborzu i 
Swidwinie oraz pensjonariuszy do ŚDS w Klępczewie 

- organizacja dowozu mieszka ńców gminy świdwin do punktów szczepień  na terenie 
powiatu świdwińskiego (każdy mieszkaniec gminy Swidwin który ma trudno ści z 
dojazdem do punktu szczepień  na terenie powiatu świdwińskiego może skorzystać  z 
dojazdu organizowanego przez UG) 

- bieżąca obsługa hali sportowej w Lekowie, świetlic gminnych (w okresie przerwy 
wakacyjnej w hali odbędzie się  II etap wymiany oświetlenia na o świetlenie typu LED 
finansowany przez Marszałka Województwa Zachodniopomorskiego w ramach programu 
modernizacji bazy sportowej; ca łkowita wartość  inwestycji to 40 tys. z ł; wartość  
dofinansowania 20 tys. z ł) 

- trwaj ą  prace konserwacyjne, przegl ądy i bieżące remonty placów zabaw (odby ła się  
kontrola z Urzędu Marszałkowskiego trzech placów zabaw w Be łtnie, Osowie i 
Rycerzewku, a komisja nie mia ła uwag do stanu technicznego placu zabaw) 

- złożono wnioski do Powiatowego Urz ędu Pracy o zwrot cz ęści kosztów poniesionych 
w związku z zatrudnieniem osób bezrobotnych 

- przygotowano sprawozdanie z realizacji zada ń  w zakresie osób ukaranych 
- bieżąca współpraca ze szko łami 
- złożono wniosek do Urzędu Wojewódzkiego w Szczecinie o refundacj ę  wydatków w 

związku z realizacj ą  zadania transport osób maj ących trudności w samodzielnym dotarciu 
do punktów szczepień  

- uaktualniono kalkulacj ę  kosztów dotacji w ramach programu wieloletniego Senior+ na lata 
2021-2025 moduł  II zapewnienie funkcjonowania trzech klubów Seniora w Rogalinie, 
Krosinie i Cieszemewie w roku 2021 do kwoty 90.337,18 z ł  

- trwaj ą  przygotowania do Gminnego Konkursu Kulinarnego Przepis na Sukces -II edycja, 
Rusinowskie lato z folklorem - 17.07.2021 w Rusinowie 

- odbyły się  dwa spotkania w sprawie organizacji Do żynek Powiatowych zaplanowanych na 
dzień  11.09.2021 w Lekowie; organizatorem wydarzenia jest Starostwo Powiatowe w 
Świdwiie, gmina jest partnerem wydarzenia 

- złożono wniosek na dofinansowanie i zakup podręczników w roku szkolny 202 1/2022 na 
kwotę  47.864,71 zł  

- trwaj ą  prace nad utworzeniem linii komunikacyjnych publicznego transportu zbiorowego 
w okresie 01 .09-31.12.2021 (w dniu dzisiejszym podejmowana b ędzie stosowna uchwała, 



a Wójt z Panią  Skarbnik w dniu dzisiejszym podpisują  umowę  z Wojewodą  
Zachodniopomorskim) 

Kierownik poinformował, że jeżeli sołectwa planują  pikniki, czy wydarzenia kulturalno-
rekreacyjne to pani Barbara Kolasi ńska przyjmuje zgłoszenia i rezerwacje dotycz ące sprzętu, który 
jest w posiadaniu gminy tj. namioty, grill, ławki, stoliki. W miarę  możliwości sprzęt będzie 
dowieziony i rozstawiony w poszczególnych so łectwach po jego wcześniejszej rezerwacji. 

PRZERWA 12.50-13.00 

Na salę  obrad przybyli Wójt Pan Kazimierz Lec/weki i Skarbnik Gminy Pani Renata Kami ńska 
(godz. 13.01) 

Ad. 6. iNTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH 

Pani Bożena Wieczorek poinformowała, że otrzymała pismo od emeryta z Klępczewa, które 
następnie odczytała (załącznik nr 3). 

Następnie radna poprosi ła o interwencj ę  w Powiatowym Zarządzie Dróg o wykaszanie poboczy 
przy drogach powiatowych i wojewódzkich. 

Pani Bożena Wieczorek w imieniu mieszka ńców sołectwa poprosi ła o pisemną  informacj ę  z gminy 
co wojewoda i starostwo postanowi ło w sprawie jeziora, czy oddaj ą  je w dzierżawę . 

Radna poinformowała, że po ostatnim spotkaniu z sołtysami odbyła rozmowy z mieszkańcami na 
temat gazu. Mieszkańcy poprosili by gmina pociągnęła dalej ten projekt, bo dużo osób chciałoby 
mieć  gaz doprowadzony do domu. Radna poprosi ła, by jeszcze raz udostępnić  deklaracje, bo 
mieszkańcy na ten temat nic nie wiedzieli. 

Następnie Pani Bożena Wieczorek powiedziała, że parę  lat temu koło kościoła został  położony 
nowy chodnik. Chodnik ten został  zarwany przez ci ężki sprzęt, który wjeżdżał  na posesję  jednego 
z mieszkańców. Radna poinformowała o tym zarząd dróg, ale nic się  w tej sprawie nie dzieje. 
Mieszkaniec wyj eżdża za granicę, a chodnik pozostanie uszkodzony. Je żeli zarząd dróg nie zmusi 
mieszkańca do naprawy chodnika, to niech sam go naprawi. 

Pan Ryszard Pawlonka powiedział, że rada sołecka i seniorzy z Łąkowa zobowiązali go do 
zadania pytania Wójtowi, dlaczego nie zezwoli ł  na prowadzenie zaj ęć  z seniorami przez 
Stowarzyszenie Inicjatyw Spo łeczno-Gospodarczych w Świdwinie. Radny dodał, że rozmawiał  z 
Wójtem w dniu 14.06 i wtedy Wójt powiedział, że nie wie jakie zaj ęcia będą  prowadzone. Jednak 
Wójt otrzymał  maila z informacj ą  o zajęciach i odmówił  prowadzenia zaj ęć  na świetlicy. Radny 
zapytał, czy świetlica ma shiżyć  Wójtowi czy mieszkańcom sołectwa Łąkowo? 

Pani Halina Cybul powiedziała, te została zobowiązana przez mieszka ńców Ząbrowa do zadania 
pytania jakie zostały poczynione działania odnośnie nielegalnej wycinki drzew? Radna doda ła, że 
nie jest to okres na wycinanie drzew, ani nie zosta ł  zachowany okres lęgowy dla ptaków. 

Pani Iwona Piotrowicz poprosiła radnego powiatowego o przekazanie pro śby do powiatowego 
zarządu dróg o wykoszenie poboczy w Niemierzynie, bo samochody ci ężarowe jadące do Polarici 
jadą  środkiem drogi, która jest wąska i samochody osobowe muszą  zjeżdżać  na pobocze, gdzie 
leżą  gałęzie które nie zostały zebrane po wichurach. 
Następnie radna poinformowała, że lustra w Bystrzynce nadal nie s ą  postawione, choć  uzyskała 
informacj ę  że zostały już  zakupione. Poprosiła o przyspieszenie sprawy. 
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Pan Krzysztof Kaszuba poprosił  o wyjaśnienia dotyczące deklaracji podłączenia gazu w 
Klępczewie, bo taka informacja nie dotar ła ani do spółdzielni, ani do mieszkańców. Radny 
chciałby wiedzieć, dlaczego tak się  stało. 

Ad. 7. CZAS DLA SAMORZĄDÓW 

Pani Anna Olejniczak, Soltys Sołectwa Kłuczkowo poprosiła Wójta o wsparcie i 
zadysponowanie jakiegokolwiek pracownika, czy w ramach prac spo łecznie użytecznych czy tzw. 
osób skazanych do prac przy zamiataniu chodnika, oczyszczaniu drogi, oczyszczaniu terenu przy 
placu zabaw, przy świetlicy. Doda ła, że chyba nie tak ma wyglądać  rola sołtysa że ma sam brać  
kosę, kosiarkę  czy samemu płacić  za wykonanie prac, bo za darmo ludzie pracowa ć  nie chcą . 
Jeżeli w zdecydowanej większości gmina zatrudnia pracowników w ramach prac spo łecznie 
użytecznych, zatrudniona jest co najmniej jedna osoba w ramach pe łnego etatu jako pracownik 
gospodarczy, czy też  są  osoby które wykonują  prace jako osoby skazane to równie ż  Kluczkowo, 
ale i nie tylko, i inne miejscowości które takich pracowników nie maj ą, powinny mieć  możliwość  
skorzystania z pracowników opłacanych w ramach budżetu gminy. 

Ad. 8. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki na początku przeprosi ł  za spóźnienie, ale w dniu dzisiejszym 
razem z Pani ą  Skarbik podpisa ł  umowę  z Wojewodą  Zachodniopomorskim o dofinansowanie ze 
środków Funduszu Rozwoju Przewozów Autobusowych na rozwój 7 linii autobusowych od 
01.09.2021 r. na terenie Gminy Swidwin. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odnosząc się  do zapytania Pani Bożeny Wieczorek i Pana 
Ryszarda Pawlonki powiedział , że nie jest tak że gmina nie wyraża zgody na realizowanie 
projektu, na korzystanie ze świetlic, bo świetlice są  dla mieszkańców. Jest okre ślony regulamin 
korzystania ze świetlic i każdy może z niej skorzystać . Natomiast ta realizacja w tym projekcie 
dotyczy czego innego. To nie chodzi o mo żliwość  korzystania ze świetlic, bo ze świetlic korzystać  
można. Problem powstał  w partnerstwie tego projektu, do którego gmina Świdwin nie została 
zaproszona. Wi ęc należałoby rozróżnić  dwie rzeczy. Sedno problemu wytłumaczy Pan Sebastian 
Basiejko. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odnośnie interwencji w zarządzie dróg wojewódzkich powiedzia ł , 
że taka interwencja b ędzie, bo drogi wojewódzkie i powiatowe s ą  bardzo pozarastane. 

Odnośnie chodnika w Klępczewie Wójt powiedział, że należałoby zgłosić  sprawę  na Policję  jeżeli 
doszło do zniszczenia mienia i poprosi ł  Panią  Annę  Pietrykę  o kontakt z radną  Bożeną  Wieczorek, 
by wziąć  dane tego, który zniszczył  i poinformować  wojewódzki zarząd dróg o tym fakcie. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odnosząc się  do pytania Pana Ryszarda Pawlonki powiedzia ł, że 
ze świetlic można korzystać, natomiast realizacja projektu, gdzie gmina w jaki ś  sposób została 
wykluczona to dalej odpowie Pan Sebastian Basiejko. 

Odpowiadaj ąc na zapytanie radnej Haliny Cybul odno śnie nielegalnej wycinki drzew Wójt 
powiedział, że prowadzone jest postępowanie w urzędzie gminy, jak i również  temat został  
zgłoszony na Policję. Jednak pewnych rzeczy nie da si ę  przyspieszyć, ale sprawa nie jest odłożona 
ad acta. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odnosząc się  do pytania dotyczącego deklaracji odnośnie gazu 
powiedział, że sprawa była ok. 5-6 lat temu. Wtedy były rozdawane deklaracje, o których byli 
informowani mieszkańcy. Deklaracje te pozwala ły na montaż  planów inwestycyjnych dla spó łki 
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gazowniczej. Radni byli o tym informowani na komisjach, na sesjach. Cz ęść  deklaracji wróci ła do 
gminy, a ich wystarczaj ąca ilość  pozwoliła, by spółka gazownicza dokonała inwestycji w 
Lekowie. Natomiast do pozosta łych prawdopodobnie rachunek ekonomiczny nie zezwala ł  na 
prowadzenia takich inwestycji z uwagi na zbyt ma łą  liczbę  odbiorców. Problem ten ponownie 
wypłynął  na spotkaniu z sołtysami i Wójt zobowiązał  się  do rozmów ze spó łką  gazowniczą. 

Odpowiadaj ąc na prośbę  dotyczącą  wsparcia pracownikiem sołectwa Kluczkowo Wójt 
powiedział , że zostały złożone zapotrzebowania do urz ędu pracy. Osoby kwalifikuj ące się  
zarówno w so łectwie Kluczkowo, jak i w sołectwie Niemierzyno są, a urząd pracy sam wyznaczy 
tych pracowników. Jeżeli problem się  nie rozwiąże to gmina będzie się  wspierać  osobami, które 
mają  odpracować  godziny i będą  one pod kuratelą  Komendanta Straty Gminnej. 

Pan Sebastian Basiejko uzupełnił  wypowiedź  Wita odno śnie zajęć  dla seniorów. Poinformowa ł , 
,te wnioskodawcą  i realizatorem tego projektu mia ło być  Stowarzyszenie Inicjatyw Spo łeczno-
Gospodarczych w Świdwinie, w którym gmina jest cz łonkiem, a Pan S.Basiejko pełni funkcję  
członka komisji rewizyjnej jako przedstawiciel Gminy Świdwin. Już  w tamtym roku 
sygnalizowane były kłopoty jeżeli chodzi o porozumienie si ę  ze stowarzyszeniem, ponieważ  był  
także realizowany wniosek bez uzgodnienia z gminą, ale była zgoda na realizacj ę  tego projektu. 
Ustalono zasady, że kolejne projekty b ędą  na etapie pisania projektu uzgadniane z gmin,-I, żeby 
mogli razem na etapie wszystkich projektów wspó łpracować. Kierownik doda ł, że SISG realizuje 
wiele projektów na terenie gmin, nie tylko na terenie gminy Swidwin i pr ężnie działa to 
stowarzyszenie, natomiast niepotrzebnie kto ś  w tym stowarzyszeniu uprawia politykę  i miesza 
pewne sprawy, które nie s ą  nikomu potrzebne. Kierownik uwa ża, że gmina wywiąże się  ze 
wszystkich zobowiązań  jeżeli chodzi o seniorów, bo do gminy wp łynęło pismo Stowarzyszenia 
Pro Futuro z Kluczkowa, którego prezesem jest Pani Anna Olejniczak, w którym informuje że to 
stowarzyszenie będzie na terenie Gminy Swidwin prowadziło zajęcia dla seniorów w 10 
świetlicach w ramach programu „Aktywni+". W zwi ązku z tym 10 świetlic, które obejmie 
program stowarzyszenia Pro Futuro, 3 świetlice które obejmuj ą  kluby Seniora, pozosta łe 3 które 
miało obejmować  SISG również  zostaną  objęte w ramach zadań  klubu Seniora+ realizowanych 
przez Gminę  Swidwin. Kierownik powiedzia ł, że żadna ze świetlic, ani seniorzy nie zostaną  
zostawieni, bo gmina dysponuje transportem, a wi ęc osoby w ramach zadania realizowanego przez 
gminę  będą  mogły korzystać  ze wszystkich zaj ęć  realizowanych dla seniorów w miejscowo ściach 
Cieszeniewo, Rogalino i Krosino. Te świetlice, które będą  wyłączone przez Stowarzyszenie z 
Kluczkowa obejmie gmina swoim programem Seniora+ w ramach modułu II, na który otrzyma ła 
dofinansowanie prawie 100 tys. A. 

Pani Anna Pietryka odniosła się  do zapytania Pani Bożeny Wieczorek dotyczącego jeziora w 
Klępczewie. Powiedziała, że jakiś  czas temu informowa ła, że po otrzymaniu opinii Ministra 
Infrastruktury okazało się , że gmina nie ma takich mo żliwości, aby jezioro przej ąć  w drodze 
komunalizacji. Przejmuj ąc w drodze komunalizacji jest to przej ęcie bezpłatne, a sugestią  było to 
te nie jest to zadanie w łasne gminy. Nabycie tej nieruchomo ści przez gminę  nie jest możliwe, 
gdyż  wartość  jej wynosi ponad 1 mln zł. Po ostatnich rozmowach i pi śmie od Starosty 

widwińskiego wynika, że jezioro zostanie przeznaczone do dzier żawy w trybie przetargu. 

Odnosząc się  do wykaszania trawy z poboczy w Niemierzynie Pani Anna Pietryka powiedziała, 
że już  po pierwszej sugestii radnej Iwony Piotrowicz takie pismo zosta ło wysłane do Powiatowego 
Zarządu Dróg w Swidwinie. Wskazane były dokładnie miejscowości Niemierzyno, Bystrzyna i 
Rogalino. W piśmie zawarta by ła też  sugestia o uprzątnięciu połamanych gałęzi z zaro śniętych 
poboczy drogi. 

Odnośnie nielegalnej wycinki drzew w Ząbrowie Pani Anna Pietryka powiedzia ła, że 
postępowanie administracyjne zosta ło wszczęte z urzędu oraz zgłoszone zostało do Powiatowej 
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Komendy Policji w świdwinie. Pracownicy urzędu byli tam na miejscu i zrobili dokumentacj ę  
fotograficzną. Został  wskazany winowajca, ale na razie sprawa toczy si ę  na Policji i z urzędu. 

Pan Sebastian Basiejko odniósł  się  do kwestii dróg powiatowych. Poinformował, że w ubiegłym 
tygodniu w piątek komisja infrastruktury rady powiatu obje żdżała drogi powiatowe wed ług 
wyznaczonej trasy i na trasie, którą  jechała pobocza były wykoszone. Radny zapyta ł  wtedy 
Dyrektora PZD czy cały powiat jest obkoszony, czy tylko drogi na trasie? Pan Dyrektor zapewni ł, 
że koszenie odbywa się  w miarę  możliwości, że posiada trzy urządzenia obkaszaj ące i na bieżąco 
jest to realizowane. Radny powiatowy powiedzia ł, że przypomni Dyrektorowi by wykosi ć  trawy 
na innych drogach powiatowych, a w szczególno ści w Niemierzynie. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak w nawiązaniu do wypowiedzi Pana Sebastiana 
Basiejko dotyczącej projektu dla seniorów uważa, że powinny paść  jakieś  wyjaśnienia co do 
projektu, bo nie wszystko jest jasne. Doda ła, że Stowarzyszenie Pro Futuro z łożyło wniosek do 
programu „Aktywni+" Ministerstwa Pracy i Rodziny i takie dofinansowanie otrzyma ło. W ramach 
wniosku wsparciemobj ętych zostanie 100 seniorów (utworzonych zostanie 10 grup po 10 
seniorów) z terenu Gminy Świdwin. Wniosek o który pyta ła Pani Bożena Wieczorek i Pan Ryszard 
Pawlonka Stowarzyszenia Inicjatyw Społeczno-Gospodarczych w świdwinie dotyczył  gmin na 
terenie powiatu, a wniosek Stowarzyszenia Pro Futuro dotyczy tylko Gminy Swidwin. W ramach 
tego wniosku, o ile zgodnie z deklaracj ą  zostanie podpisane porozumienie z Wójtem na realizacj ę , 
na udostępnienie świetlic projekt taki będzie realizowany w 10 miejscowo ściach na terenie Gminy 
Swidwin. Rekrutacja do projektu jest otwarta, nie zamykaj ą  się  na żadne miejscowości i zrobią  
wszystko by tę  stratę  która powstała w wyniku odmowy Wójta na udzia ł  w projekcie 
realizowanym przez SISG jako ś  zniwelować  i żeby grupy z poszczególnych sołectw połączyć, by 
realizacja projektu odbyła się  bez szkody dla jakiejkolwiek miejscowo ści. Przewodnicząca dodała, 
że gdyby dwa projekty mogły być  realizowane to wsparcie na terenie gminy uzyska łoby 150 
seniorów. W tej sytuacji z projektowego wsparcia skorzysta 100 seniorów. Przewodnicz ąca 
przypomniała wypowiedź  Pana Sebastiana Basiejko z jednej z sesji kiedy radni dopytywali o 
projekt CUS, o którym te ż  nie wiedzieli na etapie pisania. Powiedzia ł  wtedy, że nie rozumie jak 
można mieć  pytania i zastanawiać  się  nad darmowymi pieniędzmi, które maj ą  trafić  do 
mieszkańców gminy. Przewodnicz ąca teraz tek nie rozumie, jak mo żna się  zastanawiać  dla 
własnych ambicji, czy dla w łasnego ego. Dodała, że nawet jeżeli czują  się  urażeni, że ktoś  nie 
zapytał  to nie rozumie dlaczego mieszkańcy mają  ponosić  za to karę . 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odniósł  się  do wypowiedzi Przewodniczącej. Powiedział, że nie 
jest to jego „widzimisi ę" i łatwo jest manipulować  pewną  informacją. Wójt powiedział, że nie było 
żadnych przeszkód przy wyra żeniu zgody dla stowarzyszenia, czy dla realizatora programu na 
który gmina nie wpłaca składek, w których gmina nie uczestniczy we w ładzach, ajest co ś  fajnego 
zorganizowane, i kto ś  pieniądze zorganizował. Natomiast gmina nie odmówiła realizacji 
programu, tylko miała być  jako partner i postawiony po fakcie, gdy gdzie ś  na korytarzu dowiedzia ł  
się  o projekcie. Wójt dodał, że gmina płaci składki i uważa, że Gmina Świdwin zasługuje na to, 
żeby być  poważnie traktowanym. Wobec tego, gdyby byli poważnie potraktowani jako p łatnicy 
składek to na pewno odmowy by nie było. Ale odmowy nie ma, bo można korzystać  ze świetlic 
wiejskich tylko podpisu gminy nie b ędzie jako partnera. 

Pan Sebastian Basiejko powiedział, że na terenie gminy prowadzone s ą  trzy kluby seniora. W 
tych trzech miejscowo ściach nie ma nadmiaru chętnych do uczestnictwa w naprawd ę  bogatej 
ofercie dla seniorów, wręcz po pandemii jest problem by ludzi zach ęcać. Ta oferta, która jest 
naszykowana na ten rok bie żący w Klubie w Rogalinie, Cieszeniewie i Krosinie jest bardzo bogata 
i chętnie zapozna radnych z modułem II. Oferta obejmie równie ż  seniorów z innych miejscowo ści. 
Pan Sebastian Basiejko stwierdzi ł, że trudno jest co ś  planować, gdy po fakcie dowiaduje się  że 
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ktoś  za kogoś  coś  zaplanował, nie pytaj ąc o plany. Kierownik stwierdzi ł , że Przewodnicząca i jej 
stowarzyszenie ma prawo planować, bo jest stowarzyszeniem które dzia ła w oparciu o ustawę  o 
stowarzyszeniach. Natomiast SISO dzia ła na takich zasadach, że każdy uczestnik płaci składkę  i 
ma prawo decydowania. Jeżeli tak się  będzie postępować  to nigdy nie będzie można nic 
zaplanować . Kierownik dodał, że żaden senior w Gminie Świdwin nie zostanie pozbawiony 
możliwości uczestnictwa w zaj ęciach. 

Pan Krzysztof Kaszuba powiedział , że wygląda to tak, że gmina zapłaciła składki do 
stowarzyszenia, a finał  jest taki że pomimo zapłaconych składek to i tak z tego programu nie 
skorzystała. Radny dodał, że w Kłępczewie jest sporo seniorów, którzy chcieliby mie ć  zajęcia na 
miejscu, a nie dojeżdżać  do innych miejscowości. 

Pan Ryszard Pawlonka powiedział, że Wójt chce by gmin ę  traktowano jako partnera, ale 
seniorów nie traktuje si ę  poważnie. 

Pani Bożena Wieczorek zapytała, z ilu projektów gmina skorzysta ła z SISG? 

Pan Sebastian Basiejko odpowiedział , żejutrojest walne zebranie SISG i stosowne sprawozdanie 
przekaże radnej mailem. 

Pani Bożena Wieczorek powiedziała, że do tej pory było dobrze, a teraz nic nie wiadomo, zbiera 
się  seniorów, dzwoni się  z prośbą  o zebranie grupy 20 osób. Radna powiedzia ła, że nigdy w to nie 
była wtajemniczana, tylko świetlicowe. Radna stwierdzi ła, że jak gmina żadnych kosztów nie 
ponosi, to dlaczego darmowe pieniądze się  odrzuca. 

Pan Sebastian Basiejko powiedział, że wniosek złożony przez stowarzyszenie Pro Futuro zosta ł  
rozpatrzony pozytywnie i umowa partnerska zostanie podpisana na normalnych zasadach. 
Wiadomo, kto jest realizatorem, kto za to odpowiada w okresie pandemii, wiadomo kto ponosi 
pełną  odpowiedzialność . 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zapytała, jak można powiedzieć  że nie wiadomo 
kto odpowiada, jak stowarzyszenie przes łało oficjalne pismo do Wójta. 

Pan Sebastian Basiejko odpowiedział , że dopiero po terminie stowarzyszenie napisa ło stosowne 
pismo, po tym jak Wójt otrzyma ł  informacj ę  na holu w urzędzie. 

Następnie Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że zgodnie ze statutem 
Gminy Swidwin odczyta odpowiedzi na zapytania z łożone na poprzedniej sesji Rady Gminy 
Swidwin. 

1) Odpowiedź  na zapytanie radnej Anny Olejniczak nr 1/05/2021 dotycz ące funkcjonowania 
klubów Senior+ na terenie Gminy Swidwin, które wp łynęło do biura rady w dniu 
25.05.202 1 r. (załącznik nr 4) 

2) Odpowiedź  na zapytanie radnej Anny Olejniczak nr 2/05/2021 dotycz ące wykonania 
chodników i utwardzeń  poboczy przy drogach powiatowych na terenie So łectwa 
Kluczkowo, które wpłynęło do biura rady w dniu 25.05.2021 r. (za łącznik nr 5) 

Ad. 9. RAPORT O STANIE GMINY ŚWIDWIN ZA 2020 r. 

1. Przedstawienie raportu o stanie Gminy Świdwin za 2020 r. 
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Wójt Pan Kazimierz Lechocki przedstawi ł  Raport o stanie Gminy Świdwin za 2020 r. (załącznik 
nr 6). 

2. Debata nad raportem 

Pan Krzysztof Kaszuba powiedział, że wkład urzędu w pozyskanie środków na 2020 r. był  
znaczny. Natomiast radny nie do końca zgadza się  z podziałem tych środków. Radny powiedzia ł , 
że były pieniądze znaczone dla wsi popegeerowskich. Kl ępczewo to wieś  popegeerowska druga 
co do wielkości w Gminie Swidwin i ona nie skorzystała z tych pieniędzy w ogóle. W całym 
raporcie o stanie gminy nie pad ło ani jedno hasło, które świadczyłoby o tym, że Klępczewo 
otrzymało jakieś  środki na najmniejszą  nawet inwestycj ę. Radny powiedział, że to go najbardziej 
boli, bo program rewitalizacji dotyczy kilku wsi, a w następnych programach też  nie było ujęte 
Klępczewo. Ostatnio był  program typowo przeznaczony dla wsi popegeerowskiej, gdzie 
Klępczewo składało wniosek o hydroforni ę, o kanalizacj ę, o drogi, ale niestety nie zosta ło to 
dostrzeżone, że to są  rzeczy na dzień  dzisiejszy potrzebne jak powietrze. Nied ługo może wystąpić  
problem, że nie będzie odpowiednich środków na nic, bo jeśli ten program się  skończy to 
spółdzielnia i wieś  Klępczewo nie będzie mogła z innych środków skorzystać . Nie ma środków 
własnych, ani wk ładu własnego gdzie można by ze środków skorzystać, a to był  jedyny program, 
który pozwoliłby na remont użytkowanych od czasów pegeerowskich kanalizacji, hydroforni i 
dróg lokalnych. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział, że co do programu rewitalizacji, to Gmina Świdwin 
miała niewielki wpływ na to które miejscowo ści zostaną  wytypowane. Zadanie to zosta ło zlecone 
Fundacji Nauka dla Środowiska, która przeprowadza ła diagnozy i badania, z których wysz ło które 
miejscowości zostały zakwalifikowane. Tak wynikało z danych statystycznych, Policji, GOPS i 
innych instytucji. Te miejscowości, które zostały zakwalifikowane na pewno bardzo du żo 
skorzystały i można zazdro ścić  że program obejmuje tylko trzy so łectwa Gminy Swidwin. To był  
program realizowany jeszcze w 2020 r. Wójt si ę  cieszy, że chociaż  trzy sołectwa zostały 
zakwalifikowane, że w tych sołectwach co ś  się  zmieniło. Wójt rozumie radnego, który patrzy z 
pozycji swojego okręgu wyborczego, z pozycji swojej miejscowo ści natomiast Wójt patrzy na 
gminę  jako na całość, na obszar który stanowi jedn ą  wspólnotę  samorządową  i cieszy się  że coś  
się  w niej dzieje. Wójt stwierdzi ł, że trudno powiedzieć  dlaczego z programu utworzonego na 
wsparcie gmin pegeerowskich akurat ten projekt si ę  nie załapał . Projekt nie zosta ł  odrzucony. Była 
możliwość  napisania wniosku na 5 mln zł  i Gmina Świdwin to wykorzysta ła. Gmina Świdwin 
napisała wniosek na 5 mln zł  na różne zadania, ale to komisja wy łoniła po konsultacjach z 
mieszkańcami projekty na które nale ży napisać  wniosek o dofinansowanie. Wykorzystano 
ustawową  możliwość  5 mln A. Były to w zasadzie dwa projekty na świetlice wiejskie na kwotę  2 
mln zł  i drugi wniosek na kwotę  3 mln zł  na kanalizacj ę  i wodociągi. W gminie są  domy, gdzie 
nie dociera woda, a przy obecnych suszach wysychaj ą  studnie. To jest problem, który trzeba 
rozwiązać . Wójt stwierdzi ł , że chętnie sięgnąłby po środki zewnętrzne, żeby można było tam takie 
inwestycje realizować  i jest świadomy tego, że bomba ekologiczna która tyka w Kl ępczewie na 
oczyszczalni ścieków kiedyś  gminę  spotka. Gmina otrzyma ła tylko 1 mln zł, ale Wójt cieszy się  i 
z tego. Bo te środki na zadanie pierwsze, czyli budowę  świetlic to są  wspaniałe środki i dziękuje 
tym, którzy ten program wprowadzili, bo do tej pory miejscowo ści popegeerowskie były 
zostawione same sobie. Wójt doda ł , że wiedziano jak wyprowadzi ć  produkcję  z PGR, jak 
pozamykać, jak sprzedać  Ziemię, natomiast zapomniano o mieszka ńcach tych miejscowo ści. Z 
raportu o stanie gminy wynika, że zmniejsza się  ilość  mieszkańców gminy chociaż  urodziło się  
więcej dzieci, a mniej osób zmar ło. Gmina Świdwin zmniejszyła się  o 78 osób w przedziale 
wiekowym przedprodukcyjnym i produkcyjnym, a wzrasta liczba osób w wieku poprodukcyjnym. 
Wójt stwierdzi ł , że życie jest tam, gdzie jest praca, a m łodzi ludzie szukają  innych perspektyw, 
innych możliwości. Gmina Swidwin jest typowo rolnicza, a w rolnictwie prac ę  daje tylko 
produkcja zwierzęca. Wójt ma nadziej ę, że nie był  to ostatni program przeznaczony dla gmin 
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popegeerowskich, bo z takimi problemami gmina sama sobie nie poradzi. Je żeli pojawi się  taka 
możliwość  to na pewno wniosek będzie składany. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że podobnie jak radny Krzysztof 
Kaszuba odnosi wrażenie, że przedstawiony raport to raport o stanie cz ęści miejscowości na 
terenie gminy, a nie raport o stanie gminy. Przewodnicz ąca nie doszukała się  żadnych działań, 
inwestycji w świdwinku oprócz inwestycji z funduszu sołeckiego. Jest mowa o przebudowie 
mostu między Cieszeniewem a Kluczkowem, jako informacja o przyznanych środkach, a czy to 
będzie zrealizowane to czas poka że. W raporcie za 2020 r. wci ąż  powtarzaj ą  się  te same 
miejscowości, które były powtarzane w 2018 r. i 2019 r. Przewodnicz ąca ma wrażenie, że cała 
uwaga urzędu gminy skupia się  na kilku miejscowościach z gminy Świdwin, a wręcz Kluczkowo, 
jak stwierdził  członek rady sołeckiej, jest jak gdyby „dzieckiem gorszej matki". Jaka jest tego 
przyczyna to wszyscy mog ą  się  domyślać. W raporcie wymieniane s ą  dochody ze sprzeda ży 
mienia komunalnego, z czego zdecydowana kwota to sprzeda ż  mienia w Kluczkowie tj. ponad 
120 tys. É. Sołectwo Kłuczkowo nie może doprosić  się  nawet tego, żeby utwardzić  drogi 
dojazdowe do firm transportowych, które płacą  po kilkadziesiąt tysięcy złotych podatku rocznie 
od środków transportowych. Ponadto ogłasza się  zapytanie ofertowe na wy łożenie materiałów 
budowlanych zdeponowanych na terenie poszczególnych so łectw gminy Swidwin zakupionych w 
ramach funduszy so łeckich, którym obejmuje si ę  wszystkie miejscowości oprócz Kluczkowa. 
Przewodnicząca stwierdziła, że trudno jej nazwać  ten raport raportem o stanie ca łej gminy, bo nie 
mówi on o stanie miejscowo ści, których się  nie lubi. Ponadto raport o stanie gminy powinien 
obejmować  sprawozdanie z realizacji strategii, programów, polityk uchwalonych przez rad ę  
gminy przyj ętych do realizacji przez gmin ę. W tym raporcie informacja o realizacji polityk 
dotyczy tylko i wyłącznie działu opieka społeczna. Natomiast strategia rozwoju, czy lokalny 
program rewitalizacji, czy plan gospodarki niskoemisyjnej po raz kolejny trzeci rok z rz ędu 
wypisane są  tylko założenia tych programów, a nie ma nic o tym w jakim zakresie zosta ły 
zrealizowane. Przewodnicząca zauważyła, że monitoring i raport ze strategii rozwoju Gminy 
Świdwin na lata 2014-2022 z perspektywą  na lata 2023-2027 powinien być  sporządzany i 
przedstawiany co dwa lata. Raport z monitoringu lokalnego programu rewitalizacji powinien by ć  
realizowany corocznie, podobnie raport z programu ochrony środowiska. Przewodnicząca 
powiedziała, że w przedstawionym raporcie o stanie gminy trudno doszuka ć  się  tego, o czy mówi 
ustawa, czyli informacji o sposobie realizacji programów i polityk. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział, że trudno jest się  mu zgodzić  z tą  wypowiedzi,], a 
przede wszystkim z jej pierwszą  częścią. Powiedział, te przez ostanie pięć  lat w miejscowości 
Kluczkowo zostało położonych prawie 800 m chodnika. Wójt zapyta ł, czy są  inne sołectwa gdzie 
taka ilość  chodników została położona? Dodał, że każdy chciałby mieć  chodnik, bezpieczne 
dojście, ścieżkę  rowerową, dogodny dojazd do pracy, do lekarza, ale to wszystko kosztuje. Gdyby 
dzielić  te wszystkie podatki o których wspomnia ła przewodnicząca to z czego gmina mia łaby 
dołożyć  do utrzymania szkół, transportu publicznego i innych rzeczy. Bud żet gminy jest jedną  
całością  i uważa, że dzielony jest sprawiedliwie. Wójt nie wie, czy ci ągle powtarzaj ą  się  te same 
miejscowości. W rewitalizacji na pewno, bo to jest program wieloletni i w sprawozdaniu jest to 
ujęte. Fundusze sołeckie to kwota 460 tys. z ł  i realizowane są  w każdym sołectwie i to mieszkańcy 
decydują, gdzie są  najpilniejsze potrzeby. Nie wszędzie są  prowadzone wielkie inwestycje jak w 
Bystrzynie, czy w Niemierzynie, ale gdy b ędą  dzielone środki po równo na wszystkie so łectwa to 
kiedy zrobi się  jakąś  inwestycj ę . Na pewno nie wyremontowano by z funduszy so łeckich świetlicy 
w Ząbrowie, oczyszczalni ścieków w Krosinie. Wójt uważa, że pieniądze są  dzielone 
sprawiedliwie pod zadania które są. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zauważyła, że 800 m chodnika to materia ł  
zakupiony z funduszy so łeckich oraz przekazany przez powiatowy zarz ąd dróg. Te inwestycje 
robią  wszystkie inne sołectwa na takiej samej zasadzie, a ponadto na ten rok z funduszy so łeckich 
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Sołectwo Kluczkowo chciało wyłożyć  pozostałą  część  materiału, na co nie pozwolono. Pozwolono 
natomiast innym sołectwom na wyłożenie chodnika przy drogach powiatowych. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział, że to jest manipulacja informacj ą  i to nie jest prawdą . 
Na zebraniach sołeckich, które odbywały się  w 2020 r. przy podziale funduszu so łeckiego 
wszędzie była przekazana jasna informacja, że nie zostawiamy z funduszy sołeckich środków na 
poibruk, który będzie kładziony przy drogach powiatowych. Odpowiedzialno ść  za to, co było 
zakupione w 2018 r. i 2019 r. z funduszy sołeckich Wójt bierze na siebie, bo takiej informacji nie 
przekazywano wcze śniej na zebraniach so łeckich. Wobec tego Wójt czuje si ę  odpowiedzialny za 
decyzje podjęte na zebraniach wiejskich poniewa ż  uczestniczył  w każdym zebraniu i z tego chce 
się  wywiązać. Wójt powiedział, że kostka o której mówi Przewodnicz ąca jest kostką  sporną, a 
prawdą  jest że w tych 800 m po łożonego chodnika, 432 m stanowi kostka po łożona z funduszu 
sołeckiego i na to jest rozliczenie. Natomiast Wójt nie wie sk ąd jest pozosta ła kostka. W związku 
z tym Wójt odniesie si ę  do złożonej przez Przewodniczącą  interpelacji w tej sprawie po 
otrzymaniu dokumentów z powiatowego zarządu dróg. 

Pani Bożena Wieczorek powiedziała, że nieprawdą  jest iż  Wójt traktuje wszystkie sołectwa 
jednakowo. Sołectwo Cieszyno czuje si ę  odepchnięte od wielu lat. Radna powiedzia ła, że na 
każdym zebraniu wiejskim mieszkańcy proszą  o drogę  na osiedlu, którą  nie można przejechać . 
Natomiast w Lekowie jest też  droga przy blokach nale żąca do agencji, gdzie mo żna było tam 
przywieźć  kruszywo, a dzisiaj poinformowano że droga ta zosta ła przekazana do gminy i będą  
pieniądze z agencji na jej remont. Radna powiedzia ła, że chodniki sołectwo zrobiło z funduszu 
sołeckiego, a gmina nic nie pomogła, nawet pracownika nie zapewniła. Przez tyle lat so łectwo od 
gminy nic nie otrzymało, żadnego wsparcia, a jeszcze dodatkowo zosta ło ukarane przez nie 
założenie lamp za to, te przeznaczono 7 tys. z ł  na plac dla seniorów, by mieli gdzie sobie 
poćwiczyć . Radna powiedziała, że buduje się  świetlice tam, gdzie one s ą. W Smardzku jest 
świetlica, a w Cieszynie gdzie mieszka ńcy proszą  o cokolwiek, by mogli się  spotykać  to Wójt 
powiedział, że mogą  przyjechać  do klubu seniora. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział, że każdy może mieć  różne odczucia, natomiast 
Klępczewo nie jest za nic karane. Co do Lekowa, to Wójt powiedzia ł, że jest dumny że udało się  
z KOWR załatwić  blisko 600 tys. zł  na remont drogi. Gmina nie może dawać  swoich pieniędzy na 
remont nie swojego terenu. Wójt doda ł, że dziwne jest to, że boli to co dzieje się  w innej wsi, anie 
patrzy się  co dzieje się  u siebie. Sołectwo Cieszyno nie jest karane za lampy. Do programu, który 
był  proponowany 3 lata temu na spotkaniu z so łtysami mogły sołectwa przystąpić. Każde 
sołectwo, które przystąpiło ma wymienione lampy, a sołectwo które nie przyst ąpiło nie ma 
wymienionych lamp. Do końca roku trwa porozumienie i lampy zostan ą  wymienione, ale nie były 
wymienione w pierwszej kolejno ści. Natomiast co do świetlicy, to świetlica w Smardzku z całą  
inastrukturą  została sprzedana w momencie upadku PGR-ów. Pozosta ł  jeden lokal, gdzie żadna 
działalność  nie może być  prowadzona, bo przeszkadza to s ąsiadom. Wójt powiedzia ł, że cieszy 
się  że gmina otrzymała środki i uważa, że przez to gmina b ędzie wyglądała inaczej. 

Pan Piotr Sieradzki odniósł  się  do sprawy świetlicy w Smardzku. Radny zapyta ł, czy jest na sesji 
radny, który pamięta dlaczego gmina przej ęła wszystkie kluby i świetlice popegeerowskie w latach 
90-tych oprócz Smardzka? Dlaczego w prywatne r ęce poszła świetlica z zapleczem kuchennym, 
ze stołówką, ze sceną? Zrobiono świetlicę  w budynku wielorodzinnym, gdzie Policja przyje żdża 
po dwa razy w miesiącu, gdy chór ma próbę  to jest za głośno, gdy dzieci za głośno się  zachowują  
także wzywana jest Policja. Trzeba by ło zlikwidować  stół  do tenisa, bo za ścianą  spało małe 
dziecko i przeszkadza ł  stukot piłeczki. Radny uważa, że wszyscy powinni się  cieszyć, te gmina 
otrzymała pieniądze i powstanie świetlica w Smardzku. 
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Pan Lech Lipka, Soltys Solectwa Berkanowo powiedział, że Sołectwo Berkanowo znajduje si ę  
w zachodniej części gminy i przez 30 lat uwa żał , że to jest koniec świata i nikt o nim nie pamięta. 
Obecnie w sołectwie powstała droga, którą  można już  przejechać . Sołtys zauważył , że przez 30 
lat nie mógł  się  doprosić  świetlicy, aż  w końcu pojawiła się  rewitalizacja, za któr ą  dziękuje. Teraz 
w Ząbrowie jest piękna świetlica z wyposażeniem. 

Pani Iwona Piotrowicz odniosła się  do wypowiedzi Sołtysa Lecha Lipki i zauważyła, że to jest 
doskonały przykład tego jak wybiórczo są  traktowani. Dodała, że przed chwilą  radna powiedziała, 
że niektórzy mogli zrobi ć  chodnik. Radna powiedziała, że Niemierzyno zrobi ło sobie samo ten 
chodnik z funduszu so łeckiego przy drodze powiatowej, poniewa ż  na spotkaniu mieszkańcy uznali 
że to jest ich priorytetem. Jednocze śnie zaproponowali, że w kolejnych latach przeznaczą  
pieniądze na lampy. O tym radna kilkukrotnie przypomina ła Wójtowi, jednak on nie s łuchał  
wyjaśnień  radnej. Na zebraniu z mieszkańcami Wójta nie było, ale była Pani Skarbnik, Pani Anna 
Pietryka i mieszkańcy wyraźnie powiedzieli co jest ich priorytetem. Radna stwierdzi ła, że 
Niemierzyno jest kolejnym niechcianym dzieckiem, bo Wójt ich nie słuchał. A ponadto nie 
otrzymali lamp, bo nie przekazali 3 tys. z ł, natomiast przekazali wszystkie mo żliwe środki na 
położenie chodnika. 

Pan Robert Rozmus powiedział, że słuchając debaty wydaje mu się, że to jest jakaś  komisja 
śledcza, a nie debata nad stanem gminy. Gdzie radna Bo żena Wieczorek nie mo że przeboleć, że 
w innych miejscowościach co ś  się  dzieje, jak nie lampy to droga w Lekowie. Pan Robert Rozmus 
zaznaczył, że jest radnym już  trzeci rok i to co by ło robione z funduszy so łeckich i z grantów to 
jest i lampy też  co niektóre były z funduszy sołeckich. Teraz jest droga, którą  może nie 
„wychodzili", ale wszyscy wiedzieli jaka jest potrzeba, bo jest szko ła, jest obej ście, są  dzieci i 
musi to też  wyglądać. Radny stwierdził, że nie potrafią  się  cieszyć  z tego co maj ą. Gmina Swidwin 
pozyskała 6.800.000 zł  dotacji, a nie cieszą  się  z drogi w Bierzwnicy, czy ze świetlic które będą  
wybudowane, z drogi w Oparznie, z lamp w hali sportowej i z wielu innych rzeczy, które w 2020 r. 
były robione. Radny stwierdził, że mówimy o debacie nad stanem gminy za 2020 r., a 
rozpatrujemy teraz sytuacj ę  budowy świetlic. Radny uważa, że przejeżdżając przez gminę  można 
zauważyć , że pięknieje, robi się  coraz ładniejsza, są  chodniki, są  kanalizacje. Radny zauważył, że 
tyle pieniędzy gmina pozyskała w trudnym roku, gdy wszyscy martwili si ę  jak dopiąć  budżet. 
Ponadto zmniejsza się  zadłużenie gminy, więc chyba zmierzamy w dobrym kierunku, a sceptyczne 
nastawienie niektórych sugeruje, że chyba jesteśmy najgorszą  gminą  w Polsce. Radny uważa, że 
budżet gminy został  wydatkowany bardzo dobrze, a że dla wszystkich nie starczy ło to taka jest 
kolej rzeczy. Czy to znaczy że wszyscy mają  mieć  pretensje? Pretensje może mieć  Kartlewo, 
Kunowo, ale nikt na forum nie zgłasza. Radny dodał, że przez okres ostatnich dwóch lat s łyszy 
tylko Niemierzyno, Kluczkowo, Kl ępczewo, a inne miejscowo ści nie istniej ą  w gminie. Wszyscy 
powinni się  cieszyć  z tego co gmina otrzyma ła, bo zmierza to w dobrym kierunku, a gmina 
pięknieje i nie zadłuża się . 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że to niejest problem ani wina radnej 
z Kluczkowa, z Niemierzyna, ani z Kl ępczewa że nikt nie podnosi tematu Kunowa, Kartiewa albo 
azbestu w Lekowie. 

Pan Robert Rozmus odpowiedział , że tak, ale rozmowy o takich sytuacjach i spotkania z 
przedstawicielami urzędu gminy odbywaj ą  się. Są  oni obecni na zebraniach wiejskich, jak s ą  
potrzeby to przyjeżdżają  pracownicy urzędu lub Wójt i rozmawiaj ą  na bieżąco o tych sytuacjach, 
a nie muszą  tego podnosić  tutaj. Radny dodał, że od tego są  m.in. podziały funduszy sołeckich, 
czy zebrania wiejskie, gdzie spo łeczeństwo może się  wypowiedzieć, a nie trzeba tutaj w imieniu 
mieszkańców się  wypowiadać, bo większość  problemów powinno rozwi ązywać  się  właśnie na 
zebraniach wiejskich. 
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Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zapytała, w jakim celu są  według radnego sesje 
rady gminy? 

Pan Robert Rozmus stwierdził, że wypowiedział  to co myśli i nie jest na przesłuchaniu komisji 
śledczej, a pytania tego typu nie powinny mie ć  miejsca podczas debaty nad raportem o stanie 
gminy. 

Pani Bożena Wieczorek powiedziała, że bardzo cieszy si ę  że droga w Lekowie otrzymała 
pieniądze, ale osiedle w Klępczewie też  jest cale agencyjne i od wielu lat staraj ą  się, żeby agencja 
to oddała. Radna zapytała, z czego ma si ę  cieszyć? Pani Bożena Wieczorek stwierdzi ła, że radny 
z Lekowa się  cieszy, ajej mieszkańcy dalej się  nie cieszą . 

Pan Robert Rozmus odpowiedział , że jeżeli Klępczewo dostanie jakie ś  pieniądze to będzie się  
bardzo cieszy ł  z tego tytułu, a nie będzie zazdro ścił . 

Pan Antoni Giluk powiedział, że fundusz sołecki jest częścią  budżetu gminy i rada gminy 
zatwierdzała fundusze sołeckie, które b ędą  dla mieszkańców, więc mówienie że fundusz sołecki 
jakby jest częścią  wsi, anie budżetu gminy jest troch ę  nie na miejscu. Dodał , że wykonywanie na 
poszczególnych wsiach funduszy sołeckich to jest też  strategia i częściowe zadania gminy, bo to 
Wójt wykonuje fundusz sołecki, a nie sołtys, czy rada. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Świdwin wotum zaufania. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła Sekretarz Gminy Panią  Halinę  
Czaj kowską  o przedstawienie projektu uchwa ły w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Świdwin 
wotum zaufania. 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia 
Wójtowi Gminy Swidwin wotum zaufania (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu). 

Uchwała Nr XXIX/22512021 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Świdwin wotum zaufania 
została przyj ęta głosami: „za" - 10 g łosów, „wstrzymujący się" - 5 głosów (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 

PRZERWA 15.40-15.50 

Po przerwie do sesji online nie do łączy ł  radny Piotr Sieradzki. 

Ad. 10. SPRAWOZDANIE Z WYKONANIA BUDŻETU GMINY ŚWIDWIN ZA 2020 r. 

1. Przedstawienie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania bud żetu 
Gminy Świdwin za 2020 rok, dyskusja. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła Skarbnik Gminy Panią  Renatę  
Kamińską  o przedstawienie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu Gminy Świdwin za 2020 rok. 

Pani Renata Kamińska powiedziała, że w związku z tym że tyle już  było przekazanych 
informacji przez Wita w raporcie o stanie gminy, a kwoty ca ły czas się  przewijaj ą  to pokrótce 
przedstawi informacj ę  o sprawozdaniu z wykonania budżetu. Powiedzia ła, że na mocy art. 30 
ustawy o samorządzie gminnym sprawozdanie z wykonania bud żetu Gminy Swidwin za 2020 r. 
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zostało przedstawione zarządzeniem Wójta Gminy Świdwin nr SKG/22/2021 z dnia 24.03.202 1 r. 
Sprawozdanie przekazane zosta ło do Biura Rady oraz do Regionalnej Izby Obrachunkowej w celu 
zbadania i wydania opinii. 
Zgodnie z art. 18 ustawy o samorz ądzie gminnym, *43  Statutu Gminy oraz art. 270 ustawy o 
finansach publicznych Komisja Rewizyjna zbada ła zgodność  sprawozdania ze stanem ksi ęgowym 
i faktycznym, sporządziła wniosek o udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy za wykonanie 
zadań  roku ubiegłego. 
Została również  przeprowadzona konsultacja nad sprawozdaniem na Komisjach Rady, gdzie 
realizacja zadań  rzeczowych, a tak że bieżące utrzymanie jednostek finansowanych z bud żetu 
przebiegało prawidłowo i od strony dyscypliny bud żetowej należy uznać  je za prawidłowe. 
Regionalna Izba Obrachunkowa jako organ sprawuj ący bezpośredni nadzór nad finansami gminy 
zbadała sprawozdanie z wykonania budżetu, sprawozdania finansowe oraz sprawozdanie z mienia 
komunalnego i wydała pozytywną  opinię  o realizacji budżetu. 
Pani Skarbnik poinformowa ła, że sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Swidwin za 2020 r. 
dostępne jest w Biurze Rady oraz zosta ło umieszczone na stronie BlP. 
Pani Renata Kamińska podziękowała wszystkim za wspó łpracę  w realizacji zadań  na rzecz gminy. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak nawiązując do wypowiedzi radnego Roberta 
Rozmusa, że 2020 r. był  trudnym rokiem a jednak bud żet został  wykonany bardzo dobrze 
powiedziała, że deficyt planowany na 2020 r. by ł  na poziomie niewiele ponad 600tys. z ł, a wynik 
finansowy, wykonanie budżetu, to jest deficyt na poziomie 1.174.152,42 A. W tym trudnym 
2020 r. w I półroczu, według dokumentu podpisanego przez Kierownika Referatu Finansowego 
gdy była praca zdalna, a pracownicy przebywali w domach i pracowali zdalnie tylko za okres od 
stycznia do czerwca z tego deficytowego bud żetu wypłacono ponad 160 tys. zł  nagród, z czego 
w styczniu za przygotowanie „Spotkania z kol ędą" w świetlicy wiejskiej w Rusinowie 2.836 z ł , 
w lutym za pozytywną  ocenę  pracy ponad 69 tys. z ł  oraz w czerwcu z okazji Dnia Pracownika 
Samorządowego ponad 94 tys. É. Rozmawiaj ąc o wykonaniu budżetu Przewodnicząca zwracała 
uwagę  na bardzo duże wykonanie pozycji dotacja na pozaszkolne formy wychowania 
przedszkolnego, dotacja do placówek przedszkolnych które w tamtym roku s ą  o ponad 60 tys. zł  
wyższe niż  w roku 2019. Prosiła o informacj ę  na temat kontroli wydatkowania środków w ramach 
tych dotacji i na temat dzieci urlopowanych w tych przedszkolach. Jednak kontroli wydatkowania 
tych środków nie przeprowadzano, a co do ilo ści i długości czasu na jaki okres urlopowane by ły 
dzieci w placówkach przedszkolnych do dnia dzisiejszego konkretnej odpowiedzi nie otrzyma ła. 
Przewodnicząca otrzymała odpowiedź  zdawkową  mówiącą, że w poszczególnych miesi ącach było 
to jedno dziecko. Przewodnicząca zapytała dokładnie w których przedszkolach oraz na jaki okres, 
ale nie ma konkretnej informacji co do faktycznej liczby dzieci w tych przedszkolach, nie ma 
również  kontroli wydatkowania dotacji z urz ędu gminy. Pomimo wysokich wp ływów z kary za 
korzystanie ze środowiska - powyżej 46 tys. zł  i mimo planu wydatkowania 20 tys. zł  na dotacje 
na przydomowe oczyszczalnie ścieków nie podpisano w tamtym roku żadnej umowy. Nie 
wydatkowano tych środków na przydomowe oczyszczalnie. Komisja Rewizyjna badaj ąc wydatki 
za IV kwartał  2020 r. nie otrzymała historii rachunku urzędu gminy w zakresie wydatków, pomimo 
ustnego zapewnienia Pana Wójta na sesji, że wyciągu bankowego udostępnić  nie może ze względu 
na przepisy karno-skarbowe, ale historię  rachunku w zakresie wydatków udostępni. Komisja takiej 
historii rachunku nie otrzymała, a w odmowie podpisania protoko łu kontroli Wójt uzasadni ł, że 
nie ma możliwości technicznych wydrukowania historii rachunków w zakresie wydatków gminy. 
Przewodnicząca dodała, że kto ma rachunek w banku spółdzielczym ten wie, że jak najbardziej 
jest to jeden plik. Natomiast inne argumenty dotycz ące wydatkowania bud żetu gminy, celowo ści, 
zasadności i tzw. nierównego traktowania wcze śniej już  wymieniła. 

Pani Renata Kamińska nawiązując do wypowiedzi radnego Roberta Rozmusa powiedzia ła, że 
radny ma racj ę, bo 2020 r. był  bardzo trudnym rokiem. Rok 2020 zakończył  się  wyższym 
deficytem między planowanym, a zrealizowanym na który gmina nie mia ła wpływu, a wręcz 
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domagała się  prowadzenia spraw inaczej. Deficytem w takiej wysoko ści, dlatego że wydłużały się  
terminy rozliczeń  inwestycji. Wszystkie inwestycje najpierw finansowane s ą  z własnych środków, 
które trzeba rozliczy ć, poczekać  na akceptacj ę  i dopiero wtedy wypłacana jest kwota 
dofinansowania. W 2020 r. na łożyły się  dwie transze, które nie zosta ły zwrócone co jest 
konsekwencj ą  dalej, bo nie można było zrealizować  dochodów w wyniku otrzymanego podatku 
VAT, bo inwestycje nie zostały zakończone i nie można było złożyć  stosowanych korekt. Pani 
Skarbnik powiedziała, że wpływy i dochody są  wykonane już  w 2021 r., podatek z tytu łu VAT też  
wpłynął  w2021 r. 

Wójt Pan Kazimierz Leehocki stwierdzi ł, że tak właśnie wygiąda manipulacja informacj ą, bo 
mówi się  coś  co nie jest do końca sprawdzone, co w konsekwencji nie jest wykroczeniem. To 
choćby pewne stwierdzenie Przewodnicz ącej, że komisja rewizyjna nie dostała dokumentów 
pomimo zapewnień  Wójta. Wójt powiedział, że komisja rewizyjna dosta ła wszystkie wydatki, 
które mogła wskazać , natomiast na tej sali mówił, że nie można dać  wyciągów bankowych, gdzie 
są  wszystkie operacje prowadzone przez urz ąd, gdzie są  dane osobowe wszystkich. Pozostawiaj ąc 
takie niedomówienie stwarza si ę  wrażenie, ze coś  się  kombinuje, pozostawia się  wrażenie 
drugiego dna, którego nie ma. W tym bierze udzia ł  zarówno komisja rewizyjna, która pisz ąc w 
swoim raporcie, że dokumenty zostały odebrane, ale nie pisze się  dlaczego, że zostały wyniesione 
bezprawnie poza urząd gminy tego już  w raporcie się  nie pisze. Wójt zapyta ł, jak mógł  podpisać  
coś  co rzuca bardzo złe światło? Wójt powiedział, że statut jasno okre śla zasady. Jeżeli komisja 
rewizyjna nie przestrzega statutu, łamie zasady to w ocenie Wita jaka jest wiarygodno ść  tej 
komisji. Jak można wierzyć , że następna kontrola przeprowadzona przez komisj ę  rewizyjną  będzie 
miała prawdziwy obraz. Próbuje si ę  zostawiać  pewne niedomówienia, niedopowiedzenia pod 
którymi Wójt się  nie podpisze. Wójt powiedział, te jeżeli są  uzasadnione pretensje to trzeba 
zgłosić  do prokuratury, bo są  odpowiednie organy, które to sprawdzą. Natomiast tworzenie 
otoczki, manipulowanie informacj ą  - na to zgody nie ma. Wójt odniósł  się  do informacji odnośnie 
wypłaty nagród i powiedział, że Przewodnicząca nie wspomniała, że w zeszłym roku nie było 
podwyżek dla pracowników, że to była jedna nagroda która w jaki ś  sposób miałaby chociaż  
zrekompensować  inflację . Wójt stwierdził, te ci „znienawidzeni, niekompetentni urz ędnicy" 
pozyskali dla gminy ponad 6 mln É. Wójt zapyta ł, czy to samo przyszło? Wójt powiedział, że 
jeżeli radni uważają  że popełnił  błąd, to nagrody są  przewidziane w każdym regulaminie, to 
stosował  i uważa, że po takie narzędzia również  trzeba sięgać . 

Pan Sebastian Basiejko powiedział, że także uważa iż  Przewodnicząca podaje nieprawdziwą  
informacj ę, bo wszelkie sprawy dotyczące przedszkoli były wyjaśniane na komisji i 
Przewodnicząca nie miała pytań  do organu prowadzącego, którym jest Towarzystwo Przyjació ł  
Dzieci. Kierownik dodał , że to nie jest kompetencja rady gminy, by pytać  inny organ niż  urząd 
gminy o sprawy związane ze statutem danego stowarzyszenia. Je żeli jest mowa o przedszkolach 
niepublicznych to zasadą  funkcjonowania przedszkoli niepublicznych jest zasada przyj ęta przez 
danego organizatora. W przypadku przedszkoli niepublicznych organizatorem jest M. 
Kierownik powiedzia ł, że odesłał  Przewodniczącą  do dyrektora, poniewa ż  wyjaśnienia które 
dyrektor przygotował  były dla Przewodniczącej niewystarczaj ące. Natomiast dyrektorowi 
Przewodnicząca przekazała, te nie ma żadnych pytań . Kierownik zapyta ł  czy Przewodnicząca 
miała wątpliwości, czy nie? Stwierdzi ł, że jak na komisji są  dyrektorzy szkół, TPD to 
Przewodnicząca nie ma żadnych pytań, a jak na komisji nie ma już  nikogo to wtedy ma tysiąc 
pytań. Kierownik poprosił, by Przewodnicząca skonkretyzowała swoje pytania raz aCdwin.ządnie w 
obecności wszystkich przedstawicieli jednostek, które funkcjonuj ą  na terenie gminy  

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak odpowiedziała, że pytania były na komisji co 
Kierownik potwierdza teraz mówi ąc że odesłał  dyrektora TPD z odpowiedziami do 
Przewodniczącej. Przewodnicząca stwierdzi ła, że pytania nie były skierowane do dyrektora TPD 
a do Pana Sebastiana Basiejko jako kierownika odpowiedzialnego za rozliczanie dotacji, któr ą  
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gmina przekazuje niepublicznej jednostce prowadzonej przez jednostk ę  zewnętrzną, czyli 
stowarzyszenie M. Przewodnicząca powiedziała, że jej pytanie mailowe skierowane by ło 
zwrotnie do biura rady, a biuro rady przekierowa ło je do Kierownika informacje że ta odpowiedź  
którą  uzyskała na swoje pytanie z komisji oświaty nie jest wystarczaj ącą  odpowiedzią  na zadane 
pytanie. Do Przewodniczącej zadzwoni ł  Dyrektor TPD i miał  przedstawić  dokładną  informacj ę, 
która miała być  skierowana na pi śmie. Natomiast Przewodnicząca nie wie, jakie informacje 
zostały przekazane Kierownikowi. Doda ła, że miała pytania na które nie uzyskała odpowiedzi o 
czym wcześniej wspomniała. 

Pan Sebastian Basiejko powiedział , że szkoda iż  Przewodnicząca nie orientuje się  co znaczy 
organ prowadzący. Dodał, że organem prowadzącym przedszkole niepublicznej jest Towarzystwo 
Przyjaciół  Dzieci i wszelkie pytania nale ży kierować  do TPD. Kierownik powiedział, że nie jest 
zadaniem gminy kontrolować  sprawy urlopowań  dzieci, tym bardziej w okresie pandemii, gdzie 
wiadomo jak sytuacja wygl ądała w całej Polsce. Urlopowania dzieci mia ły ulżyć  rodzicom tych 
dzieci przez to, że nie płacili pewnych opłat stałych. Tylko tego dotyczyły urlopowania w 
poszczególnych przedszkolach, o co kierownik sam wnioskowa ł. Kierownik zaznaczył , że Gmina 
Swidwin była jedyną  gminą, w której TPD pozwala ło na urlopowanie dzieci. 

Pan Robert Rozmus poprosił, by skupić  się  nad tym co znajduje się  w porządku obrad, bo rzeczy 
o których rozmawiano wcze śniej nie dotyczyły roku 2020, więc polemizowanie poszczególnych 
osób jest nie na miejscu. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak odpowiedziała, że mówiła o wydatkowaniu 
dotacji na wychowanie przedszkolne za 2020 r. 

Pan Robert Rozmus stwierdzi ł, że wyciągi i wszystkie inne rzeczy nie dotyczą  roku 2020. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak odpowiedziała, że dotyczą  one IV kwartału 
2020 r. 

Pan Robert Rozmus powiedział, że zarówno na komisji łączonej, jak i komisji budżetowej 
analizowany był  budżet i o takich rzeczach na komisjach nie s łyszał. Tylko na komisji wspólnej 
radny słyszał, że takie sytuacje mia ły miejsce i że zostało to wyjaśnione przez Wójta. Radny 
poprosił  by skupić  się  nad tym co jest w punkcie obrad. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak odpowiedziała, że w podpunkcie 1 jest dyskusja 
na temat wykonania budżetu za 2020 r. 

Pan Jan Kulikowski powiedział , że jako członek komisji rewizyjnej zosta ł  wywołany, bo Wójt 
powiedział  o braku zaufania do komisji rewizyjnej. Radny stwierdzi ł, że drugi raz słyszał, że 
komisja wynosiła jakieś  dokumenty i w tym przypadku je śli jest takie podejrzenie że komisja to 
zrobiła to uważa, że powinno się  zawiadomić  odpowiednie organy o podejrzeniu pope łnienia 
przestępstwa. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że to iż  taki fakt miał  miejsce jest bez wątpienia, 
bo zostało to raportowane przez g łównego inspektora ochrony danych osobowych, to zosta ło 
zgłoszone bo był  taki obowiązek. Natomiast nie zostało to zgłoszone do innych organów, bo Wójt 
potraktował  to jako incydent, aniejako złośliwość . Ale jeżeli na tej sali padaj ą  takie ciężkie słowa, 
rodzące podejrzenie drugiego dna, czy wr ęcz manipulacja informacj ą  to być  może trzeba będzie 
skorzystać  po naradzie z panią  mecenas z tej ścieżki o której mówił  radny. 
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Pan Jan Kulikowski powiedział, że nawiązując do tego, że komisji rewizyjnej nie udostępniono 
wyciągów bankowych, to też  ostatnie co by przysz ło radnemu do głowy to to, że nie udostępniono 
ich z powodu istnienia drugiego dna. Radny stwierdzi ł, że wcale o tym nie pomyślał . 

Pani Halina Cybul powiedziała, że podczas kontroli komisji rewizyjnej informacji udziela ła Pani 
Skarbnik, która stwierdzi ła że musi pilnie wyjechać  i zostawiła dokumenty. Komisja rewizyjna 
siedziała przy tych dokumentach i nie pad ło pytanie czy ma te dokumenty zostawi ć  i komu je 
zostawić . Dlatego przewodnicz ąca komisji rewizyjnej uważała, że jest zaufaną  osobą  skoro ma 
mandat radnego i może te dokumenty przechowa ć  do poniedziałku. Radna nie uważa tego za 
przestępstwo ze strony komisji rewizyjnej. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział, że statut Gminy Świdwin dokładnie określa styl pracy 
komisji rewizyjnej i istnieje wyraźny zapis, że kontroli dokonuje się  w godzinach pracy urzędu. 
To jest istotny zapis, którego należy przestrzegać . 

Pani Iwona Piotrowicz powiedziała, że w dobie pandemii co tu jest cz ęsto podkreślane praca 
wyglądała inaczej. Pracownicy pracowali zdalnie, byli nieosi ągalni i rada też  w wielu sytuacjach 
pracowała zdalnie w związku z tym wiele dokumentów z gminy wychodzi ło drogą  mailową  do 
wszystkich członków rady gminy. Natomiast jeżeli teraz jest podnoszony temat dokumentów, to 
te dokumenty są  takie które są  ogólnie dostępne i powinny być  umieszczone na stronie 
internetowej, bo to były wydruki księgowe kont. Radna dodała, że nie było tam żadnej faktury, 
żadnego imiennego potwierdzenia, tylko wydruki z kont ksi ęgowych. To nie jest nic tajnego tylko 
dokumenty, które powinny być  udostępnione publicznie dla wszystkich na stronie internetowej 
gminy. 

Pani Renata Kamińska powiedziała, że należałoby zakończyć  tę  dyskusje dlatego, że „idziemy 
po cienkiej nitce". Mówiąc o tym i powołując się  na rachunek bankowy w banku mało brakowało, 
że pracownik banku obsługuj ący rachunek bankowy gminy też  mógł  mieć  problemy. Pani 
Skarbnik powiedziała, że nie wie co miała na celu kontrola wyci ągu bankowego. Dodała, że 
przeszła niejedną  kontrolę  z RIO, NIK i innych służb, ale nikt nie żądał  wyciągu bankowego. 
Natomiast samo potwierdzenie operacji czy to faktury, listy, czy noty ksi ęgowej można wybrać  i 
podać, a wtedy z systemu wybierze si ę  konkretną  operację, gdzie widać  kiedy zostały przelane 
środki, komu zostały przelane i na jaki rachunek bankowy. Pani Skarbnik powiedzia ła, że sam 
wyciąg bankowy na przyk ład za grudzień  ma 170 stron, więc pracownik musiałby wykreślać  dane, 
które nie mogą  pojawić  się  na wyciągu bankowym. Sprawa ta by ła omawiana na komisji, odby ło 
się  również  dodatkowe spotkanie na którym poda ła swoje wątpliwości i uważa, że należy 
zakończyć  już  tę  dyskusj ę . 

2. Wniosek Komisji Rewizyjnej do Rady Gminy Świdwin. 

Pani Halina Cybul odczytała wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium (załącznik nr 
9). 

3. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie: 
1) przedłożonego przez Wójta Gminy Świdwin sprawozdania z wykonania bud żetu za 2020 

rok wraz z informacj ą  o stanie mienia komunalnego, 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak odczytała uchwałę  nr XX.1302.2021 Składu 
Orzekającego RIO w Szczecinie z dnia 12.04.202 1 r. w sprawie wyra żenia opinii o przedłożonym 
przez Wójta Gminy Świdwin sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Świdwin za 2020 r. wraz 
z informacj ą  o stanie mienia komunalnego (załącznik nr 10). 
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2) wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Świdwin, 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak odczytała uchwałę  nr XLII.203.Z.2021 Składu 
Orzekającego RIO w Szczecinie z dnia 02.06.2021 r. w sprawie wydania opiniio wniosku Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Swidwin w sprawie absolutorium (za łącznik nr 11). 

4. Podj ęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 
z wykonania budżetu gminy za 2020 rok. 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kami ńska przedstawiła uchwałę  w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania bud żetu gminy za 2020 rok (tre ść  
uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu). 
Uchwała Nr XXIX/226/2021 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2020 rok została przyjęta głosami: „za" - 10 
głosów, „wstrzymuj ący się" - 4 głosy (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 13 do 
protokołu). 

S. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy z tytu łu rozpatrzenia sprawozdania 
z wykonania budżetu gminy za 2020 rok. 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kamińska przedstawiła uchwałę  w sprawie absolutorium dla 
Wójta Gminy z tytułu rozpatrzenia sprawozdania z wykonania bud żetu gminy za 2020 rok (treść  
uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu). 
Uchwała Nr XXIX/227/2021 w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy z tytułu rozpatrzenia 
sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2020 rok została przyj ęta głosami: „za" - 10 g łosów, 
„wstrzymuj ący się" - 3 głosy, „przeciw" - 1 glos (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik 
nr 15 do protokołu). 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak przekazała na ręce Wójta gratulacje i 
podziękowania od całej Rady Gminy Świdwin. 

Salę  obrad opuścił  radny Robert Rozmus (godz. 16.35) 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki podziękował  za przyj ęcie sprawozdania finansowego, jak i za 
udzielone absolutorium. Powiedzia ł, że jest to sukces ca łego zespołu, wszystkich pracowników, 
ale i wszystkich którzy wspierali urząd w tym działaniu. Wójt powiedział, że jest to mocna 
mobilizacja do pracy na obecny rok. 

Ad. 11. PODJĘCIE UCHWAŁ  

1. Podj ęcie uchwały w sprawie upoważnienia Dyrektora Centrum Usług Społecznych w Gminie 
Swidwin do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej, dotycz ących 
zryczałtowanego dodatku energetycznego o którym mowa w ustawie z dnia 10 kwietnia 1997 r. 
Prawo energetyczne. 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawiła uchwałę  w sprawie upoważnienia 
Dyrektora Centrum Us ług Społecznych w Gminie Swidwin do załatwiania indywidualnych spraw 
z zakresu administracji publicznej, dotycz ących zryczałtowanego dodatku energetycznego o 
którym mowa w ustawie z dnia 10 kwietnia 1997 r. Prawo energetyczne (tre ść  uchwały stanowi 
załącznik nr 16 do protokołu). - 
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Uchwala Nr XXIX/22812021 w sprawie upoważnienia Dyrektora Centrum Us ług Społecznych w 
Gminie Swidwin do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej, 
dotyczących zryczałtowanego dodatku energetycznego o którym mowa w ustawie z dnia 10 
kwietnia 1997 r. Prawo energetyczne zosta ła przyj ęta jednogłośnie 13 głosami „za" (imienny 
wykaz głosowania stanowi załącznik nr 17 do protokołu). 

2. Podjęcie uchwały zmieniającej plan pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2021. 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawiła uchwałę  zmieniającą  plan pracy 
kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2021 (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 18 do protokołu). 

Uchwala Nr XX1X122912021 zmieniaj ąca plan pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2021 
została przyj ęta jednogłośnie 13 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 
19 do protokołu). 

3. Podjęcie uchwały w sprawie okre ślenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Świdwin w 
roku szkolnym 202 1/2022. 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czaj kowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie określenia średniej 
ceny jednostki paliwa w Gminie Swidwin w roku szkolnym 202 1/2022 (tre ść  uchwały stanowi 
załącznik nr 20 do protoko łu). 

Uchwala Nr XXIX/23012021 w sprawie okre ślenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 
Świdwin w roku szkolnym 2021/2022 zosta ła przyj ęta jednogłośnie 13 głosami „za" (imienny 
wykaz głosowania stanowi załącznik nr 21 do protokołu). 

4. Podj ęcie uchwały w sprawie wyznaczenia linii komunikacyjnych publicznego transportu 
zbiorowego, dla których organizatorem jest Gmina Swidwin oraz wyra żenia zgody na zawarcie 
przez organizatora umowy z operatorem o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 
zbiorowego. 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawiła uchwałę  w sprawie wyznaczenia linii 
komunikacyjnych publicznego transportu zbiorowego, dla których organizatorem jest Gmina 
Świdwin oraz wyrażenia zgody na zawarcie przez organizatora umowy z operatorem o 
świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego (tre ść  uchwały stanowi 
załącznik nr 22 do protokołu). 

Do sesji online dołączy ł  radny Piotr Sieradz/d (godz. 16.45) 

Pani Iwona Piotrowicz zapytała, czy znane już  są  planowane godziny kursów autobusów oraz na 
jakiej podstawie były ustalane linie autobusowe, czy na podstawie poprzednich do świadczeń, czy 
jakiś  danych od mieszkańców? 

Pan Sebastian Basiejko odpowiedział, że jeżeli chodzi o godziny to jest kwestia osobna i tego si ę  
w uchwale nie podejmuje. Jeżeli zostanie wyłoniony operator w celu wykonania tej us ługi zostaną  
ustalone godziny, które będą  obejmować  przede wszystkim dowóz uczniów do szkó ł  średnich i 
dzieci do szkół  podstawowych, a dopiero później mieszkańców do Świdwina. Kierownik 
powiedział, że nie ma w uchwale miasta Swidwina, bo są  to linie na terenie gminy Świdwin, 
natomiast one wszystkie będą  kończyły się  w mieście, ale będzie to już  linia komercyjna, czyli 
bez dopłaty wojewody. Linie są  potwierdzone konsultacjami, które wcze śniej były 
przeprowadzane, jak również  informacją  o uczniach którzy muszą  dojechać  do szkół  średnich i 
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podstawowych. Liniami obj ęte są  wszystkie miejscowo ści, a te miejscowo ści które nie zosta ły 
objęte będą  liniami komercyjnymi. Jeżeli w ciągu roku okaże się, że którąś  z tych linii należy 
modyfikować  to być  może stosowne uchwały będą  podejmowane. 

Z sesji on/me roz łączy ł  się  radny Jan Kulikowski (godz. 16.47) 

Uchwala Nr XXIX/231/2021 w sprawie wyznaczenia linii komunikacyjnych publicznego 
transportu zbiorowego, dla których organizatorem jest Gmina Swidwin oraz wyra żenia zgody na 
zawarcie przez organizatora umowy z operatorem o świadczenie usług w zakresie publicznego 
transportu zbiorowego została przyjęta jednogłośnie 13 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania 
stanowi załącznik nr 23 do protokołu). 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomości w Krosinie. 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie wyrażenia zgody 
na sprzedaż  nieruchomo ści w Krosinie (treść  uchwały stanowi załącznik nr 24 do protokołu). 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zapytała, w jaki sposób jest ustanowiony dojazd 
do tej działki, jak ona zostanie sprzedana? 

Pani Anna Pietryka odpowiedziała, że tutaj jest dojazd do działki z tyłu za targowiskiem. 

Uchwała Nr XXIX/23212021 w sprawie wyra żenia zgody na sprzeda ż  nieruchomości w Krosinie 
została przyjęta głosami: „za" - 11 głosów, „wstrzymujący się" - 2 głosy (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 25 do protokołu). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomości w Krosiie. 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawiła uchwałę  w sprawie wyra żenia zgody 
na sprzedaż  nieruchomo ści w Krosiie (treść  uchwały stanowi załącznik nr 26 do protokołu). 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że do tej działki będzie dojazd z 
drogi wojewódzkiej. 

Z sesji on/me roz łączy ł  się  radny Piotr Sieradz/ci (godz. 16.52) 

Uchwała Nr XXIX/23312021 w sprawie wyrażenia zgody na sprzeda ż  nieruchomości w Krosinie 
została przyjęta głosami: „za" - 10 głosów, „wstrzymuj ący się" - I głos, „przeciw" - 1 głos 
(imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 27 do protokołu). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyj ęcia „Programu Usług Społecznych". 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że w stosunku do projektu 
uchwały, który radni otrzymali drog ą  mailową  konieczne było naniesienie poprawek. Nast ępnie 
Przewodnicząca odczytała zmienione zapisy projektu uchwa ły. 

Pierwotna wersja brzmiała: 
,,§ 1. Przyjąć  „Program Usług Społecznych" w Gminie Świdwin na okres od III kwartał  2021 r. do 
II kwartał  2023 r. stanowi ący załącznik nr 1 do niniejszej uchwały.", natomiast zgodnie z technik ą  
prawodawczą  powinna brzmieć : 
,,§ 1. Przyjmuje się  „Program Usług Społecznych" w Gminie świdwin na okres od III kwarta łu 
2021 r. do II kwartału 2023 r., stanowiący załącznik do niniejszej uchwały.". 
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Dodatkowo zgodnie z techniką  prawodawczą  *3  projektu uchwały powinien brzmieć : 
„*3 . Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia og łoszenia w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Zachodniopomorskiego." 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zaproponowała naniesienie wymienionych 
poprawek do pierwotnej wersji projektu uchwa ły i zwróciła się  do radnych z pytaniem, czy kto ś  
jest przeciwko. Dodała, że poprawki są  stylistyczne i porządkują  zapisy, by były one zgodne z 
zasadami tworzenia aktów normatywnych. 
Nikt z radnych nie by ł  przeciwny w zwi ązku z tym poprawki do projektu uchwa ły zostały 
naniesione przez aklamacj ę . 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawiła poprawioną  uchwałę  w sprawie 
przyjęcia „Programu Usług Społecznych" (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 28 do protoko łu). 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że w załączniku do uchwały 
„Program Usług Społecznych", o którym jest mowa w projekcie uchwa ły okres realizacji 
poszczególnych zadań  wymieniany był  w miesiącach, natomiast propozycja Pani Dyrektor CUS 
jest taka by miesiące zamienić  na kwartały i wszystkie daty w załączniku do projektu uchwa ły 
wymienione byłyby kwartalnie. 
Przewodnicząca zwróciła się  do radnych z pytaniem, czy kto ś  jest przeciwny takiej poprawie 
załącznika do projektu uchwały? 
Nikt z radnych nie był  przeciwko wobec tego Program Us ług Społecznych będzie ustalony w 
okresach kwartalnych. 

Uchwała Nr XXIX/234/2021 w sprawie przyjęcia „Programu Usług Społecznych" została 
przyjęta jednogłośnie 12 głosami „za" (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 29 do 
protokołu). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2021. 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kamińska przedstawiła uchwałę  w sprawie dokonania zmian w 
budżecie gminy na rok 2021 (treść  uchwały stanowi załącznik nr 30 do protokołu). 

Uchwa ła Nr XXIX/235/2021 w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2021 została 
przyj ęta jednogłośnie 12 głosami „za" (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 31 do 
protokołu). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy świdwin na 
lata 202 1-2025. 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kamińska przedstawiła uchwałę  w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Swidwin na lata 202 1-2025 (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 32 
do protokołu). 

Uchwa ła Nr XX1XJ23612021 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Swidwin na lata 202 1-2025 została przyjęta jednogłośnie 12 głosami „za" (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 33 do protokołu). 
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Ad. 12. WOLNE WNIOSKI 

Pan Lech Lipka, Sołtys Sołectwa Berkanowo przedstawił  zaproszenie od Krajowego 
Stowarzyszenia So łtysów dotyczące XXIX Ogólnopolskiej Pielgrzymki So łtysów do Sanktuarium 
Maryjnego w Licheniu, która odbędzie się  dnia 4 lipca 2021 r. W pielgrzymce mogą  wziąć  udział  
sołtysi, członkowie rad so łeckich oraz inni chętni. Zgłaszać  można się  telefonicznie do So łtysa 
Sołectwa Berkanowo i Sołtysa So łectwa Krosino. 

Pan Sebastian Basiejko powiedział, te około dwa lata temu gmina sk ładała wniosek w ramach 
malej infrastruktury na budow ę  zadaszenia na boisku w Krosinie. Wszelkie formalno ści łącznie z 
projektem zostały dopełnione. Następnie zwrócił  się  z pytaniem do Pani Anny Olejniczak, jako 
pracownika Lokalnej Grupy Działania, na jakim etapie jest projekt je żeli chodzi o LGD i kiedy 
planowana jest ta inwestycja do realizacji? 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że jako pracownik LGD mo że 
udzielić  odpowiedzi na to pytanie. Projekt o którym mowa jest realizowany w ramach projektu 
współpracy pomiędzy lokalnymi grupami działania, złożony był  do urzędu marszałkowskiego, w 
maju przyszły poprawki do projektu wspó łpracy, gdzie każda z lokalnych grup działania miała po 
kilka punktów poprawek. Poprawki już  są  sporządzone i w dniu jutrzejszym zostaną  złożone w 
urzędzie marszałkowskim. Wtedy będzie podpisana umowa na dofinansowanie zadań  
wymienionych w ramach projektu współpracy m.in. na zadaszenie trybuny w Krosinie. Realizacja 
- najprawdopodobniej do wrze śnia br. powinno wszystko być  zamknięte. 

Pan Sebastian Basiejko powiedział , że zadał  pytanie poniewa ż  klub będzie składał  wniosek 
licencyjny w którym musi też  uwzględnić  informacj ę, czy trybuna jest zadaszona, czy 
niezadaszona. Czyli można powiedzieć, że w tym roku inwestycja zostanie zrealizowana? 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że ma nadziej ę, że jeszcze w tym 
miesiącu lokalne grupy działania podpiszą  umowę . Wtedy zostaną  ogłoszone przetargi na zakup 
tej infrastruktury i realizacj ę . 

Pani Agnieszka Tokarska powiedziała, że około trzech tygodni temu odby ło się  spotkanie z 
przedstawicielami KOWR oraz z przedstawicielem Energa. Radna zapyta ła, czy wiadomo jakie są  
ustalenia odno śnie drogi należącej do KOWR wokół  osiedla w Oparznie oraz jakie s ą  ustalenia co 
do postawienia lamp na słupach, które już  stoją  od dawna na osiedlu z blokami? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział, że w dniu jutrzejszym ma spotkanie z dyrektorem 
Energii, więc temat będzie ponownie przerabiany. To jest spotkanie o którym Wójt mówi ł  już  dwa 
miesiące temu, a które ze wzgl ędów zdrowotnych było przekładane. Natomiast w KOWR sprawa 
jest otwarta i sprzeciwów na stawianie lamp nie ma. 

Pani Agnieszka Tokarska zapytała, czy teraz to jest tylko kwestia Energii i podej ścia Energii do 
postawienia lamp, czy za łożenia liczników? 
Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział, że nie chciałby się  wypowiadać  do jutrzejszego 
spotkania, bo po spotkaniu będzie mial większą  wiedzę . 

Pani Agnieszka Tokarska zapytała, co ze sprawą  remontu drogi wokół  bloków na osiedlu 
w Oparznie? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział, że temat jest otwarty i żadne decyzje jeszcze nie 
zapadły, czy KOWR się  do tego przychyli, czy nie. Wójt przypomniał, że w Lekowie procedura 
trwała ponad dwa lata, więc nie chce składać  obietnic na coś, co nie jest od niego zależne. 
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Do sesji online dołączy ł  radny Jan Kulikowski (godz. 17.10) 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że gdy w dniu dzisiejszym oko ło 
godziny 10.00 gdy jechała na sesj ę  zauważyła, że w Psarach świecą  się  lampy, więc należałoby w 
tej sprawie zainterweniować . 

Wójt Pan Kazimierz Lechoeki odpowiedział , że szkoda że tak późno, bo na pewno by już  to 
zostało zgłoszone, ale będzie interweniował  w tej sprawie. 

Ad. 13. ZAKOŃCZENIE 

W związku z wyczerpaniem tematyki posiedzenia o godz. 17.11 Przewodnicz ąca Rady Gminy 
Pani Anna Olejniczak zamknęła obrady XXIX/2021 Sesji Rady Gminy Swidwin. 
Płyta z nagraniem z sesji stanowi integraln ą  część  protokołu. 

Na tym protokół  zakończono. 

Przewodnicząca Rady 

Protokołowała 
Owo 

Izabela Zajojska 
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Załączniki: 
1) Lista obecności. 
2) Informacja dotycząca dzierżawy nieruchomo ści zabudowanej po łożonej w Rusinowie na działce 375/1 o 

powierzchni 1,46 ha. 
3) Pismo od mieszkańca Klępczewa. 
4) Odpowiedź  na zapytanie radnej Pani Anny Olejniczak nr 1/0512021. 
5) Odpowiedź  na zapytanie radnej Pani Anny Olejniczak nr 2/05/2021. 
6) Raport o stanie Gminy Swidwin za 2020 r. 
7) Uchwała Nr XXIX/225/202 I w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Swidwin wotum zaufania. 
8) Imienny wykaz głosowania w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Świdwin wotum zaufania. 
9) Wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium. 
10) Uchwała nr XX. 1 30.Z.202 1 Składu Orzekaj ącego RIO w Szczecinie z dnia 12.04.2021 r. w sprawie 

wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy świdwin sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy 
świdwin za 2020 r. wraz z informacj ą  o stanie mienia komunalnego. 

11) Uchwała nr XLII.2032.2021 Sk ładu Orzekaj ącego RIO w Szczecinie z dnia 02.06.202 1 r. w sprawie 
wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Swidwin w sprawie absolutorium. 

12) Uchwała Nr XXIX/226/202 I w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 
z wykonania budżetu gminy za 2020 rok. 

13) Imienny wykaz głosowania w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu gminy za 2020 rok. 

14) Uchwała Nr XXD(1227/2021 w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy z tytuhi rozpatrzenia sprawozdania 
z wykonania budżetu gminy za 2020 rok. 

15) Imienny wykaz głosowania w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy z tytu łu rozpatrzenia sprawozdania z 
wykonania budżetu gminy za 2020 rok. 

16) Uchwała Nr XX1XJ228/202 I w sprawie upoważnienia Dyrektora Centrum Us ług Społecznych w Gminie 
Swidwin do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej, dotycz ących 
zryczałtowanego dodatku energetycznego o którym mowa w ustawie z dnia 10 kwietnia 1997 r. Prawo 
energetyczne 

17) Imienny wykaz głosowania w sprawie upoważnienia Dyrektora Centrum Usług Społecznych w Gminie 
Swidwin do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej, dotycz ących 
zryczałtowanego dodatku energetycznego o którym mowa w ustawie z dnia 10 kwietnia 1997 r. Prawo 
energetyczne. 

18) Uchwała Nr XXIX/2291202 1 zmieniaj ąca plan pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2021. 
19) Imienny wykaz głosowania zmieniaj ący plan pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2021. 
20) Uchwała Nr X3XIX/230/202 I w sprawie okre ś lenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Swidwin w roku 

szkolnym 2021/2022. 
21) Imienny wykaz głosowania w sprawie okre ślenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Swidwin w roku 

szkolnym 2021/2022. 
22) Uchwała Nr XXIX/23 1/2021 w sprawie wyznaczenia linii komunikacyjnych publicznego transportu 

zbiorowego, dla których organizatorem jest Gmina Świdwin oraz wyrażenia zgody na zawarcie przez 
organizatora umowy z operatorem o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 

23) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyznaczenia linii komunikacyjnych publicznego transportu 
zbiorowego, dla których organizatorem jest Gmina Świdwin oraz wyrażenia zgody na zawarcie przez 
organizatora umowy z operatorem o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 

24) Uchwała Nr XXIX/232/202 1 w sprawie wyra żenia zgody na sprzedaż  nieruchomo ści w Krosinie. 
25) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyra żenia zgody na sprzeda ż  nieruchomości w Krosinie. 
26) Uchwała Nr XX1X1233/2021 w sprawie wyrażenia zgody na sprzeda ż  nieruchomo ści w Krosinie. 
27) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyrażenia zgody na sprzeda ż  nieruchomości w Krosinie. 
28) Uchwała Nr XXIX/2341202 I w sprawie przyj ęcia „Programu Usług Społecznych". 
29) Imienny wykaz głosowania w sprawie przyjęcia „Programu Usług Społecznych". 
30) Uchwała Nr XXIX/235/202 I w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2021. 
31) Imienny wykaz głosowania w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2021. 
32) Uchwała Nr XXIX/23612021 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy świdwin na lata 

2021-2025. 
33) Imienny wykaz głosowania w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy świdwin na lata 

2021-2025. 
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